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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. december 16-

i soros üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Melsin Valentin, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás, 
Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők,  Szakályné Pintér Mária főigazgató, Dr. Büttnerné Bódy 
Ágnes, Kutiné Csicskár Edit, Ivusza Tamás, Pünkösd Márton, Rongáné 
Csányi Katalin, Varga Éva igazgatók, Dékity Ferenc mb. tűzoltóparancsnok, 
Egyed Árpád irodavezető, Kollár József értékesítési és marketing 
osztályvezető DRV. Zrt. Siófok, Kiss László üzemvezető DRV Zrt. 
Nagyatád, Horváth Balázs, Farkas Gábor Saubermacher-Pannónia Kft., 
Rezsonya Róbert üzemvezető, Kalocsa Józsefné szolgáltatásvezető – 
meghívottak  

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Simonovics Józsefné és Sasvári 
Tamás képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 11 igen - 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
288/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. december 16-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Simonovics Józsefné és Sasvári 
Tamás képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 11 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 
napirendeket tárgyalja. 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a napirendi javaslatot 
egyhangú – 11 igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
289/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város 2011. évi költségvetési koncepciójára 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
3/A.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3/B.) Előterjesztés a vízterhelési díj megfizetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi 

közszolgáltatás és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003. (V. 30.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a nagyatádi menetrendszerű helyi autóbusz-közlekedés díjáról, 

valamint az iskolák és tanintézetek által rendelt helyi autóbusz különjáratok 
díjáról szóló 42/2003. (XII. 19.) rendelet módosításáról, továbbá a helyi autóbusz 
járatok útvonalainak megváltoztatásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
6.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) rendelet 

módosítására, valamint a kegyeleti közszolgáltatási tevékenység 2010. évi 
értékelésére 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  

 
7.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 

megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
9.) Előterjesztés a közterületek rendeltetéstől eltérő használatáról szóló 20/2010.(XI. 

26.) rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
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10.) Előterjesztés a helyi iparűzési adóról szóló 35/2007.(XII.21.) rendelet 

módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
11.) Előterjesztés az önkormányzati adófeladatok ellátását végző dolgozók anyagi 

érdekeltségi rendszeréről szól 2/1996. (II. 1.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
12.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 2011. 

évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2011. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői és Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2011. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Dékity Ferenc tü. őrnagy mb. tűzoltóparancsnok 
 
14.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 

parancsnoki állásának pályázati kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
15.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési 

Társulás Társulási megállapodásának módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Nagyatád Város Cigány 

Kisebbségi Önkormányzata között létrejött együttműködési megállapodás 
jóváhagyásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Nagyatád Város Horvát 

Kisebbségi Önkormányzata között létrejött együttműködési megállapodás 
jóváhagyásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a Széchenyi tér keleti oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására 

vonatkozó együttműködési megállapodásról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/50 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
20.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 

vevőjének kijelöléséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
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21.) Előterjesztés a Nagyatád, Honvéd utcában lévő, nagyatádi 2324/1 helyrajzi 
számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Liget utcában lévő, nagyatádi 3345 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
25.) Interpellációk, kérdések 
 
26.) Egyebek 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város 2011. évi költségvetési koncepciójára 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Egyértelműen kirajzolódik az, hogy az önkormányzat helyzete nem jó. Mikor kerül 
átvilágításra az önkormányzat és intézményrendszere? Van-e ilyen tervbe véve?  
A Bárdos Lajos Általános Iskola felújításával kapcsolatban napi 10 millió Ft-os kötbért 
tartalmazott az eredeti szerződés, a befejezés dátuma 2010. október 15. lett volna. Ma 62 nap 
csúszásnál járnak, ez azt jelenti, hogy függőben van 620 millió Ft-nyi kötbér. A tervezésnél a 
kötbérigényt figyelembe vette-e a következő költségvetés, hiszen elég tetemes pénzekről van 
szó, mely elvileg a következő évben folyhatna be.  
Hogy áll a likvidhitel kihasználtsága?  
A laktanyaőrzés közmunkásainak élére egy személy került alkalmazásra. Az ő kinevezéséből 
mennyi van még vissza? A jövő évben milyen formában kívánja ellátni a laktanyaőrzési 
tevékenységet az önkormányzat? 
 
Ormai István polgármester:  
Természetesen nagyon részletesen, alaposan át fogják nézni az intézményi struktúrát. A 
költségvetési koncepciónak van egy olyan határozati javaslati pontja, amely erre irányul. Két 
elemből áll, az egyik a költségvetési tervezés időszaka, a másik pedig a jegyzőnek adott 
megbízás. A kérdésre a válasz: igen. 
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Ha Bárdos Lajos Általános Iskola kötbér-tervezésével kapcsolatosan, most egy mondat is 
szerepelne a koncepcióban, a képviselő úr biztosan élénken tiltakozna, hogy egy teljesen, 
mind összegében, mind realizálásban bizonytalan tétellel miért is számolnak? Szigorúan tilos 
olyan bevételi előirányzatokkal számolni, amelyeknek egyáltalán nincs meg az alapja. Ez nem 
lehetséges!  
A folyószámlahitel 366 millió Ft, melyet teljes egészében kihasznál az önkormányzat.  
Nem egészen érti a laktanya őrzésére vonatkozó kérdést. Okszerű, a képviselő-testület talán 
valamennyi tagja által támogatott megoldás volt az, hogy így kerüljön megoldásra ez a 
feladat. Nincs ok ezen változtatni, nehezebben lehet most majd megoldani, az új 
közfoglalkoztatási szabályok feltételei és keretei között. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Külső cég által történő átvilágításra gondolt, tervbe került-e? 
A következő évtől csökkentett időtartamban kerül elvégzésre a feladat. Igaz-e ez a hír?  
Amennyiben a likvidhitel teljes mértékben ki van merítve, a következő évben miből fognak 
gazdálkodni? Mihez tud majd nyúlni az önkormányzat? 
 
Ormai István polgármester:  
Az, hogy gondolati szinten a polgármesternek mi jut eszébe, nem tartozik Melsin Valentin 
önkormányzati képviselőre sem.  
A laktanya esetében teljesen érthetetlen az, amiről a képviselő úr beszél. Nem érti a kérdést, 
mely azt sugallja, hogy valami mende-mondákat hall. Nem tartozik a koncepció témakörébe, 
ezért sem érti a kérdést. Próbálja meg megkérdezni a Városgondnokság vezetőjét, az 
illetékest, vagy pedig érthetően- világosan fogalmazva megkérdezni, nem megpróbálván 
elbújni a saját kérdése mögé! 
Nyilván minden olyan eszközt igénybe vesz az önkormányzat, amely rendelkezésére áll. 
Amennyiben a képviselő úr elolvasta az előterjesztést, láthatja, hogy világos a határozati 
javaslati sor, ezért kívánnak, kb. 200 millió Ft megtakarítást elérni az év során. Ha valaki ezt 
nem érti meg a koncepcióból és a határozati javaslatból, akkor az sajnálatra méltó. Nyilván a 
rendelkezésre álló eszközöket lehet mozgósítani, ezek pedig elég kell, hogy legyenek a 
feladatellátás finanszírozására.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Igaz-e, hogy az eddigi közfoglalkoztatási forma helyett ezentúl négyórás foglalkoztatással 
kívánnak egy őrzést megvalósítani? Erről az érintetteket már értesítették. Amennyiben igaz, 
mi az oka annak, hogy ehhez folyamodnak? 
Tudja, hogy egy költségvetés esetében minden szám bizonytalan. A kötbért is lehetett volna 
tervezni, hiszen vannak sarokpontok. Az egyik sarokpont, az eredeti befejezés, amely október 
15-e, van egy másik sarokpont, amely a szerződésmódosítás január közepére, adva vagyon, 
hogy a napi kötbér mértéke mennyi, az eltelt napok száma adott, közelítő szám szerepelhet, 
hogy mégis tervezni lehessen.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A végleges költségvetési számokat úgy szeretnék kialakítani, hogy ne kelljen folyamatosan 
módosítani azokat. Nyilván várhatóak és szükségszerűek a megszorítások.  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Mindenki érzi a válság hatását, a racionális lehetőségeket ki kell használni. Az elhangzott 
személyi leépítések a nyugdíjra jogosult személyeket fogják nagy többségben érinteni.  
A vállalkozói fórumon elhangzott, hogy Békéscsabán vállalkozói alapot hoztak létre és a 
helyi vállalkozókat miként támogatják. Ezeket a lehetőségeket szintén végig kellene gondolni 
és ha lehet, a vállalkozókat támogatni kell.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A 12. oldalon a dologi kiadások közt szerepel, hogy a a teljes önkormányzati intézményi 
körbe az egyéb dologi kiadások 10 %-kal alacsonyabb összeggel tervezhetők és használhatók 
fel, mint a 2010-es előirányzat, valamint az, hogy felül kell vizsgálni a dologi kiadások 
alakulását, rangsorolni kell a feladatokat annak érdekében, hogy a rendelkezésre álló források 
a megfelelő helyekre koncentrálódjanak, a tervezés feladatorientált legyen. Ez azt jelenti, 
hogy a szintén közel 10 %-os karbantartási visszatartás nem „fűnyíróelv” alapján fog 
bekövetkezni, hanem attól függ, hogy az intézmény milyen feladatot lát el? Van olyan 
intézmény, amelynek magát a működését gátolja, ha nem tudja a karbantartásokat elvégezni? 
Nem azt jelenti, hogy 10 % lesz mindenhonnan elvéve, hanem azt jelenti, hogy ez valóban 
feladatorientált lesz? Jól értelmezi? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, jól érti a képviselő úr! 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A határozati javaslat 7-8. pontjában esik szó a további intézkedésekről. A takarékossági 
intézkedések sok-sok vitát okoztak, az intézményi vezetőkkel történt tárgyalást követően, az 
intézményi struktúra áttekintésével jöttek létre a végleges adatok. A Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság is több órán keresztül tárgyalt a témáról. A következő, január 20-i 
ütemterv alapjai már láthatóak, de ezeket még pontosítani kell. Ez lesz a második lépcső. A 
harmadik lépcső lesz a feladatellátás racionalizálása, költséghatékonyabbá tétele, ezt a 
jegyzőnek adatokkal értékelésekkel kell bemutatni.  
Számára nem az a lényeg, hogy egy, vagy két alpolgármester van Nagyatádon, hanem az, 
hogy az alpolgármestereknek legyen konkrétan behatárolt feladata, amelyet a lehető 
legszakszerűbben lássák el.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A 2011. évi költségvetési koncepció tartalmazza a mai tudás szerint azokat az intézkedéseket, 
amelyeket szükséges megtenni annak érdekében, hogy  nagy valószínűséggel tartani lehessen 
a költségvetési hiányt. Koránt sem biztos, hogy ez 2011. év végén is így lesz.  
A kormány az egyik tájékoztatójában a országos költségvetés idejére ígérte a közszféra 
átalakításáról szóló jelentését, amely jelentősen érinti Nagyatád Város Önkormányzatát is. 
Most már ismeretes, hogy ez február közepére, végére várható csak. Az önkormányzat tehát 
nem rendelkezik olyan ismeretekkel, amelyek tudatában egy ennél jobb koncepciót lehetett 
volna összeállítani. Ismeretes, hogy az állami normatívák nem nőnek, hanem csökkennek. 
Ebből következik, hogy a kiadási oldalon lehetséges csak a költségvetési egyensúly 
megteremtésén gondolkodni, mivel sem a lakosság, sem a vállalkozók adóterheit nem kívánja 
az önkormányzat növelni. Egyéb más bevételi forrása pedig nincs. A kiadási oldalon mit lehet 
tenni? Leépíteni. A dologi kiadások is nőnek. A létszámleépítés növeli a munkanélküliséget, 
de nincs más lehetőség. A pénzhiány egyértelműen befolyásolja az intézményi épületek, 
eszközök további romlását. Nincs pénz „normális” felújításra. Mindezek alapján azt javasolja, 
hogy várják meg a február hónapot, amikor az önkormányzat 2011 éves költségvetéséről fog 
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tárgyalni a testület, hátha akkor több ismerettel fognak rendelkezni ahhoz, hogy egy olyan 
költségvetést készíthessenek, amely nagy valószínűséggel biztosítja az egyensúlyt. Az elmúlt 
10-12 évben minden évben hasonló problémákkal küszködött az önkormányzat és mindig úgy 
ült le egy költségvetési koncepcióhoz,  a költségvetés elkészítéséhez, hogy nincs elegendő 
fedezet, nincs elegendő normatíva, nincs elég pénz ahhoz, hogy működési hiány nélkül 
tervezhessenek egy évet. Ez most sem lesz másképp.  
Minden évet működési hiánnyal zárt az önkormányzat, amelyeket összeadva kijön az a 600-
800 millió Ft, amelyet csak hitelből lehetett fedezni. El fog jönni az az idő, amikor már hitel 
sem lesz. A kérdés az, hogy hogyan tovább? Az a testület óriási feladata, hogy erre megoldást 
találjon. Ez a koncepció arra megfelelő és elegendő, hogy a következő év alapjait lerakja, 
azonban a költségvetés tervezésekor még egyéb intézkedéseket is kell tenni ahhoz, hogy ezt a 
következő évet végig lehessen csinálni.  
 
Ormai István polgármester:  
A közmeghallgatásos szakaszban részletesen beszélt a közfoglalkoztatásról, de most még 
egyszer összefoglalja.  
Van egy rendszer, amire 2009. júliusa óta épített az önkormányzat és 2010 elejére teljesen 
kialakult a közfoglalkoztatásnak az a rendszere, ami érdemben segítette az önkormányzati 
feladatok ellátását. Az említett 200-230 dolgozó került bevonásra ebbe a rendszerbe és vett 
részt az önkormányzati feladatok ellátásában szerteágazó módon, valamennyi intézménynél, a 
város teljes területén. Ez a rendszer véget ér, december 31-vel lezárulnak és lejárnak a 
támogatási szerződések és a munkaszerződések. Lesz egy új rendszer, amelynek más 
feltételei, más körülményei lesznek. Az önkormányzat csak az új közfoglalkoztatási 
rendszerben meglévő feltételekkel tud és akar alkalmazni dolgozókat, de ha ezek a feltételek 
olyanok, hogy január 3-tól csak 4 órás foglalkoztatást tud biztosítani és maximum 2-4 
hónapnyi időre, akkor az önkormányzat nem tud másképp alkalmazni embereket. Ez nem 
szándék kérdése, ez ténykérdés. A feladatokat ennek ismeretében, ennek végiggondolásával 
kell ellátni és alkalmazni az embereket. A feltételek megvannak, ezen belül kell a tennivalókat 
ellátni, amennyiben meg lehet ezt szervezni. Azon vannak, hogy megszervezzék és 
visszahozzák, behozzák azokat az embereket dolgozni, akik dolgozni szeretnének és ebbe a 
rendszerbe be tudnak lépni. Ez a lényeg. Ez minden intézményre és mindenkire vonatkozik. 
Amennyiben a költségvetési koncepció rendelkezésre áll, a képviselő-testület  azt elfogadja, 
ezt követően ennek ismeretében elkezdődik egy tervező munka valamennyi gazdálkodó 
szervezetnél és itt a Városházán is. Ennek egy összesítését készítik el, ezt a munkaanyagot – 
amely az első tervezési szakasz végét jelenti – a bizottságok megtárgyalják, kiértékelik, 
részletekbe menően végigbeszélik. Nyilván elsősorban mindenki a saját szakterületét, de a 
teljes munkaanyag mindenkinek a rendelkezésére áll. Az ezen bizottsági ülésen elhangzott, 
kialakult vélemények ismeretében újabb egyeztetés történik az intézményekkel, átdolgozzák, 
megcsinálják a költségvetést, két részből álló egy előterjesztés elkészítését jelenti. Az egyik 
része a 2011-es költségvetési javaslat, plusz a szükséges intézkedési javaslatok. Lesz egy 
érvényes költségvetés, amellyel lehet dolgozni és ezen kívül a tervezés időszakában felmerülő 
problémákra, feladatokra, változtatási igényeket – amennyiben magában a költségvetésben 
még nem lehet reagálni, nem lehet megoldani – külön határozatokban hozzák meg és úgy 
haladnak tovább. A január végéig, február elejéig terjedő időszak alatt alaposan át lehet 
tekinteni részletekbe menően, hogy mit tartalmaznak az egyes költségvetések 
intézményenként, önkormányzati szinten egyaránt és milyen feladatok mögött milyen 
költségek vannak és milyen költségek mögött milyen feladatok és ellátási formák vannak.  
2011-ben egy konszolidációs folyamatot visznek végig, amelynek biztosan lesz eredménye, 
természetesen akkor, ha tartják magukat az elhatározott döntésekhez és lépésekhez. Ebben az 
esetben egy jóval kedvezőbb és jobb helyzetbe lehet vinni a gazdálkodást itt Nagyatádon.  
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Bízik abban, hogy 2012-re pedig az ország pénzügyi-gazdasági helyzete is jobb lesz és az 
önkormányzati feladatok áttekintésével és a finanszírozás javításával egy sokkal könnyebb 
2012-es költségvetést lehet majd tárgyalni, de most egy nehéz, szikár évet kell végigvinni. 
Köszöni a hozzászólásokat és a bizottságokban végzett munkát, ahol igazán érdemi és jó 
közös gondolkodás volt. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város 2011. évi költségvetési 
koncepciójára vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen és 1 
nem szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
290/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.) A képviselő-testület elrendeli, hogy a természetbeni – cafetéria – juttatásokat 2011. 

január 1. hatállyal az alábbiak szerint kell biztosítani, illetve a 2011-es 
költségvetésben tervezni: 

 a.) A köztisztviselők számára bruttó 200 eFt/fő/év 
 b.) A közalkalmazottak számára nettó 5.000 Ft/fő/hó. 
 c.) Más foglalkoztatási jogviszonyban állók, a közfoglalkoztatásban résztvevők 

számára cafetéria juttatást nem biztosít az önkormányzat. 

 Határidő:  2011. január 1. 
 Felelős:  valamennyi munkáltatói jogot gyakorló vezető 
 
2.) A képviselő-testület elrendeli az NKI Babay József Általános és Sportiskolában a 

főzőkonyha, a főzés megszüntetését és helyette melegítő-tálaló konyha működtetését 
2011. március 1-i hatállyal. 

 Határidő:  A szervezési intézkedések megtételére 2011. február 15. 
 Felelős:  Szakályné Pintér Mária NKI főigazgató 
 
3.) A képviselő-testület az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola nyelvtanár 

pedagógusainak 20.000 Ft/fő/hó kiegészítő pótléka juttatását 2011. január 1-től nem 
biztosítja. 

 Határidő:  A munkajogi intézkedések, feladatok elvégzésére: 2010. december 28. 
 Felelős:  Dr. Büttnerné Bódi Ágnes igazgató 
 
4.) A képviselő-testület a feladatok racionálisabb, költségtakarékosabb ellátása 

érdekében létszámcsökkentéseket rendel el 2011. január 15-ei hatállyal az alábbiak 
szerint: 

 a.) Nagyatád Város Önkormányzata Művelődési Központ  1 fő 
 b.) Nagyatád Város Önkormányzata Városgondnoksága  1 fő 
 c.) Nagyatád Város Önkormányzata Nagyatádi Közoktatási Intézmény  2 fő 
 d.) Nagyatád Város Önkormányzata Fürdők és Sportlétesítmények  2 fő 
 e.) Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatal  1 fő 

 Határidő:  A munkajogi intézkedések megtételére 2011. január 10. 
 Felelős: Pünkösd Márton igazgató 
  Kutiné Csicskár Edit igazgató 
  Szakályné Pintér Mária főigazgató 
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  Ivusza Tamás igazgató 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
5.) A képviselő-testület a feladatok racionálisabb, költségtakarékosabb ellátása 

érdekében a 4. pontban foglaltakon túl létszámcsökkentéseket rendel el. Megbízza a 
munkáltatói jogot gyakorló intézményvezetőket, hogy figyelemmel a szervezési, 
nyugdíjba vonulási körülményekre, lehetőségekre a létszámcsökkentés ütemtervét 
2011. január 20-ig készítsék el. Az ütemtervek kerüljenek egyeztetésre, és az 
intézményi költségvetés tervezése során érvényesítésre.  

 
 A létszámcsökkentések az alábbiak szerint kell végrehajtani: 

 a.) Nagyatád Város Önkormányzata Városgondnokság 3 fő 
 b.) Nagyatád Város Önkormányzata Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények4 fő 
 c.) Nagyatád Város Önkormányzata József Attila Kollégium 2 fő 
 d.) Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatal 2 fő 
 e.) Nagyatád Város Önkormányzata Nagyatádi Közoktatási Intézmény 7 fő 

 Határidő:  Az ütemterv elkészítésére 2011. január 20. 
   A költségvetés tervezése 
 Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 
  Ivusza Tamás igazgató 
  Rongáné Csányi Katalin igazgató 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Szakályné Pintér Mária főigazgató 
 
6.) A képviselő-testület elrendeli a Művelődési Központnál 1 fő megbízásos jogviszony 

megszüntetését 2011. január 1. hatállyal. 

 Határidő:  A szükséges intézkedések megtételére 2010. december 28. 
 Felelős:  Pünkösd Márton igazgató 
 
7.) A költségvetés tervezésével egyidőben valamennyi intézményünknél át kell 

tekintenünk a helyettesítések, túlórák, megbízási díjak, számlás szolgáltatások 
tényszerű helyzetét, felül kell vizsgálni ezek indokoltságát úgy, hogy az ilyen jellegű 
kiadásokat csökkenteni szükséges. 

 Határidő:  A költségvetés tervezési időszaka 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Valamennyi intézmény vezetője 
 
8.) A képviselő-testület úgy határoz, hogy a feladatellátás racionálisabb, 

költségtakarékos ellátása érdekében át kell tekinteni az ezt szolgáló további 
lehetőségeket, amelyeket adatokkal, értékeléssel kell bemutatni. A szükséges 
egyeztetéseket előzetesen el kell végezni. E feladattal megbízza a jegyzőt. 

 Határidő:  2011. március 10. 
 Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
9.) A képviselő-testület elrendeli, hogy a költségvetés tervezése során: 

 a.) A városüzemelési szakfeladatokra a 2010-ben biztosított összesen előirányzat 
31.000 eFt-tal alacsonyabb összegben kerüljön tervezésre és felhasználásra. 
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 b.) A teljes önkormányzati intézményi körben az irodaszer, nyomtatvány; könyv, 
folyóirat; szakmai anyagok; reklám, propaganda kiadványok és egyéb 
anyagbeszerzés előirányzatok összességében a 2010-es előirányzathoz képest 10 
%-kal alacsonyabb értékben, összesen 10.000 eFt-tal kevesebb összeggel 
tervezhetők és használhatók fel. 

 c.) A teljes önkormányzati intézményi körben a karbantartás; a felújítás; az 
eszközbeszerzés és a közterületek fejlesztése előirányzatok összesen a 2010-es 
előirányzattól 60.000 eFt-tal alacsonyabb összegben kerüljenek tervezésre és 
felhasználásra. 

 Határidő: Alkalmazására 2011. január 1. 
  A költségvetés tervezése és elfogadása  
 Felelős:  Ormai István polgármester 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Intézményvezetők 
 
10.) A képviselő-testület a 2011. évi költségvetési tervezési munka szempontjait a 

következőkben határozza meg: 
 
 A.) A működési bevételek tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- Az intézmények az alaptevékenység bevételének tervezésekor lehetőleg a 
jogszabályokban előírt legmagasabb mértékű díjjal számoljanak. 

- A szabad kapacitások kihasználásának bevételeit úgy tervezzék, hogy azok 
költségei a bevételekben megtérüljenek. 

 
        B.) A működési kiadások tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- A költségvetési rendelettervezet elkészítése során biztosítani kell az 
intézményekkel és a jogszabályokban előírt fórumokkal történő egyeztetést.  

- Az intézményi költségvetések tervezése során csökkenteni kell az 
önkormányzati támogatás arányát.  

- Az intézményi térítési díjaknál az önköltség teljes körű figyelembevétele 
alapján kell megállapítani az intézményi térítési díjakat.  

- A személyi juttatások tervezése a 2011. évi költségvetési törvény szerint 
történik. A személyi juttatásokat úgy kell megtervezni, hogy a törvényi, 
jogszabályi kötelezettségeken alapuló kifizetésekre fedezetet nyújtson. 

- Biztosítjuk a pedagógusok szakkönyvvásárlásának törvényben 
meghatározott mértékű előirányzatát.  

- A közfoglalkoztatott munkavállalók részére étkezési hozzájárulás 
biztosítását nem tervezzük. 

- A dologi kiadások tervezésénél a 2010-es eredeti előirányzatokat kell 
kiindulási alapnak tekinteni.  

 
         C.) A fejlesztési bevételek tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- A tervezésnél figyelembe kell venni a folyamatban lévő beruházásokhoz már 
elnyert pályázati támogatásokat. 

- Tervezni kell az önkormányzat számára nem hasznosítható nagy értékű 
ingatlanok értékesítését úgy, hogy azok bevételére kiadási előirányzat csak 
akkor tervezhető, ha az értékesítés realizálódott. 
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- A tervezés során 2-3 lakás értékesítése és a részletfizetések bevételeivel kell 
számolni. 

- A koncessziós díj bevételt a DRV Zrt által megadott adatok alapján 
tervezzük. 

- A kommunális adóbevétel egy részének a felhasználását fejlesztési célokra 
tervezzük. 

- 2011-ben fejlesztési célú hitel felvételét nem tervezzük. 
 

         D.) A fejlesztési kiadások tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- Az intézményi, önkormányzati felhalmozási, felújítási feladatokra csak a 
halaszthatatlan és sürgős munkák elvégzése előirányzatai tervezhetők. Ezek 
egyeztetésre kerülnek az intézményekkel. 

- A 2011. évben a biztonságos gazdálkodás és feladatellátás miatt 
felhalmozási tartalék tervezésére kerül sor. 

- A fejlesztési hitelek törlesztő részleteit és kamatait tervezni szükséges. 
Tervezésre kerül a kötvény kamat- és tőkefizetési kötelezettség kiadási 
előirányzata. 

- Megtervezésre kerülnek az alábbi, folyamatban lévő, pályázati támogatással 
megvalósuló fejlesztések, kiadások: 

 • Az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola rekonstrukciója és bővítése  
  (EU támogatás) 
 • Városközpont rekonstrukciós program (EU támogatás) 
 • Bölcsőde felújítás és bővítés (EU támogatás) 

- A költségvetésben szerepeltetni javasolt fejlesztési célok: 

•  Energia-megtakarítást eredményező fejlesztések 
•  Csapadékvíz elvezetés rekonstrukció  
•  Betonjárda építések 
• Közlekedés-fejlesztési feladatok 

 
11.) Nagyatád Város Képviselő-testülete az Önkormányzat 2011. évi költségvetési 

koncepcióját elfogadja. 
 
12.) A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a határozatban megfogalmazottak 

érvényesítésével a  költségvetési tervezési munkákat végezze el. 

Határidő: A 2011. évi költségvetési rendelet testületi előterjesztése 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Ez lesz az a költségvetési rendelet, amely véglegesnek tekinthető és majd a mérleget ehhez a 
rendelethez fogják illeszteni. Technikai jellegű, természetszerű módosítások szerepelnek a 
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javaslatban, olyat, ami a gyakorlati munkától és a természetszerű folyamtoktól eltérne, nem 
javasolnak, nincs is rá szükség.  
Az előterjesztő készített egy kiegészítést, azt javasolja a képviselő-testületnek, hogy pontosan 
azért, hogy a finanszírozási nehézségeket feloldják, a pályázati támogatások megérkezéséig 
pályázati áthidaló hitel kerüljön felvételre. Ez azt jelenti, hogy az önkormányzat kifizette az 
egyes pályázatokkal kapcsolatos önrészét és várják, hogy megérkezzen ez a pénz, aminek az 
átfutási ideje három hónap. Ez a nagyságrend 25 millió Ft a TÁMOP-os projektnél ami a 
közoktatásban lezajlott tartalomfejlesztési program volt, az összeg megérkezése március 
hónapban várható. Ez a monitoring és az irányító hatóság előkészítő munkája, időigénye. 
Ezért ilyen jellegű áthidaló finanszírozás érdekében javasolja a hitel felvételét, ami úgy 
működik, hogy az önkormányzat teljesít a szolgáltató, kivitelező felé, megkapja a banktól ezt 
a pénzt és amikor megérkezik a pályázati támogatás, akkor azt egy-az egyben a bank fogja 
megkapni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi 
költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 12.) rendelet módosítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát az általa tett kiegészítéssel. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot a 
kiegészítéssel 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadja és a következő határozatot 
hozza: 
 
291/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a Közoktatási Intézmények 
átfogó innovációja program finanszírozására 25.784.965,- Ft, a Bárdos Lajos Általános 
Iskola rekonstrukciója programok kiadásainak finanszírozására 60.302.055,- Ft 
pályázati támogatást megelőlegező hitel felvételére kerüljön sor. A hitelszerződés 
aláírására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt. 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
              Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról szóló 22/2010. (XII. 
17.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a 3/A és a 3/B jelű napirendet egyszerre tárgyalja a 
képviselő-testület.  
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3/A.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 
csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3/B.) Előterjesztés a vízterhelési díj megfizetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető 
DRV. Zrt. Siófok, valamint Kiss László Nagyatád-Marcali körzet üzemvezetője 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A víz és csatornadíjaknál egy teljesen átlagos díjváltoztatást, 4,8 %-ban történő emelést 
javasolnak a lakosságra vonatkozó díjak vonatkozásában.  
Nagyon jelentős könnyebbség az, hogy 2011-ben nem kell vízterhelési díjat fizetni, hiszen 7 
Ft-nál több köbméterenként az az összeg, amit a lakosságnak nem kell majd megfizetni.  
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
227 Ft az, ami ivóvíz esetén javasolt üzemelési díj, szennyvíz esetében pedig 249 Ft. Erre 
rakódik rá az önkormányzat által megállapított eszközhasználati díj, amely a rendszerek 
értéknövelő felújítására fordítandó.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Összehasonlították a Somogy megyei hasonló településekkel az összegeket és emeléssel 
együtt is mintegy 25 %-kal olcsóbb a nagyatádi díj. Ez örvendetes, a megyében Nagyatádon a 
második legolcsóbb.  
A főmérő és az almérő közötti differencia és az ebből származó elszámolási problémák 
reklamációk sajnos az elmúlt időszakban sem lettek kiküszöbölve és a társasházaknál elég 
sokan jelezték ezt a problémát. Nagyatádon is probléma, itt is várják a megoldást az emberek.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A DRV előző vezetése ellen büntetőeljárás folyik, amelynek értelmében 300 milliós 
prémiumok, külföldi utak szerepeltek, amelyeket bizonyos személyek vélhetően jogtalanul 
vettek fel. Ezek a díjak, mint az üzemeltetés költségei eddig is szerepeltek a díjakban, ezeket a 
lakosság megfizette. Éppen ezért az a javaslata, hogy amíg ez a jogerős bírósági ítélet meg 
nem születik, addig ne emelkedjenek még ezek az alacsony díjak sem. Az ítélet meghozatala 
után kerüljön sor egyfajta számításra, hogy az milyen mértékben terhelte a lakosságot. A 
Fidesz a kampányában is azt mondta, hogy megvédik a Nagyatádiakat, országosan is azt 
képviselik, hogy ne az emberek fizessék meg a törvénytelen végkielégítéseket, felvett 
prémiumokat. Kéri, hogy támogassák a felvetését, a tisztánlátás kedvéért.  
Csak a nagy szolgáltatók tudják azt automatikusan megtenni, hogy a költségek 
növekedésének indoklásával megemelik a díjakat. Jó lenne, ha a jövőben azt is látni lehetne a 
hasonló előterjesztéseknél, hogy  a szolgáltató az inflációs hatásokat milyen módon próbálja 
kivédeni azon kívül, hogy beépíti a díjba és megfizetteti a szolgáltatást igénybe vevőktől. 
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Dr. Novák János képviselő: 
A Somogyi Hírlap november 4-i száma tartalmazza a DRV-nél „elfolyt” összegeket. Az 
igazgató nem is tudja pontosan, hogy a DRV idén nyereséges lesz-e.  
Nyilvánvalóan a pénz „kiszivattyúzására” szolgált a DRV részéről az, amikor a bekötési 
helyeket ellenőrizték, közben valójában nem csináltak semmit. Annak idején meg is kérdezte 
az itt jelenlévő képviselőket, hogy volt-e ennek eredménye. Jóformán semmilyen eredménye 
nem volt. Azok a lakosok lehetnek igazán szomorúak, ahol magasabbak a díjak és ennek a 
hiánynak a kárvallottjai a cég felháborító gazdálkodása miatt. Reméli, hogy az új vezetés már 
nem így fog tevékenykedni. A maga részéről elégedett a nagyatádi díjjal.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Tény, hogy valóban alacsony a vízdíj és ez jó, viszont nem lehet mögé látni. Soha nem 
lehetett látni a díjkalkuláció mögött a költségszerkezetet. Nem lehet tudni, hogy ezekből a 
százmilliós tételekből a lakosságot mi és mennyire terheli. Fenntartja azt, hogy nem támogatja 
az előterjesztést és kéri a többi képviselő támogatását is ebben, amíg nem látnak tisztán. 
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Nincs felhatalmazva arra, hogy ezekre a kérdésekre reagáljon, pláne egy nem lezárt jogi ügy 
vonatkozásában.  
A bekötési helyek ellenőrzése az elmúlt két évben zajlott, mellyel kapcsolatban több tízmillió 
forint utólagos bevételt realizált a DRV, olyan fogyasztási helyeket tártak fel – elsősorban 
szennyvizes – amelyek nem voltak bejelentve, illegális bekötések voltak. Nyilvánvalóan ez 
ettől az egyszeri bevételtől kezdve most folyamatos bevételt jelent. Nem tartja alaptalan 
munkának, ill. kidobott pénznek.  
Nagyatád város kötött a DRV Zrt-vel egy szerződést, ami meghatározta a díjképzést, mely 
egy felső limit alá van szorítva. Nagyatád város üzemeltetése ennél többe kerül. Amennyiben 
ez a díjképlet nem szorítaná a szolgáltatót egy korlát alá, akkor a költségek értelmében 
nagyobb lenne a díj. Ezt nem tehetik meg, a biztonságos működés finanszírozására éppen, 
hogy elegendő a díj. Az elmúlt néhány évben 800 fővel csökkent a létszám, ennyivel 
kevesebb emberrel látják el ugyanazt a feladatot. A hatékonyság – ha csak ezt veszik, akkor is 
- nőtt. Ha még azt is veszik, hogy messze infláció alatti átlagos díjemeléssel tudtak élni a 
teljes működési területen, a hatékonyságnövekedés itt is megjelent. Egy teljes működési 
terület esetén 0,5-1 százalékos díjemelés-elmaradás is több száz millió Ft-ot jelent. A kiesett 
emberi erőforrások pótlására különféle beruházásokat is végre kellett hajtani.  
A főmérő és a mellékmérők közötti különbség valóban országos probléma, rengeteg 
fogyasztói panasz adódik ebből. Több oka van, nem egy esetben arról van szó, hogy egy 
társasházban bizonyos emberek illegálisan vételeznek vizet, a másik eset az, amikor belső 
csőtörés van a hálózaton, vannak méretlen vízvételezési helyek, de abból adódik különbözet, 
ha a mellékmérők nem egyszerre vannak leolvasva. Próbálnak külön kommunikációt 
kialakítani a társasházi fogyasztókkal, de léteznek ún. rádió jeladós mérők, amelyek azt teszik 
lehetővé, hogy a ház előtt, akár egy mozgó autóval elhaladva is leolvasható. Ezek a 
tapasztalatok szerint elég jó arányban kiszűrik az anomáliákat, a belső csőtöréseket, vagy az 
illegális vízvételezéseket. Kísérletileg 1000 háztartásban került bevezetésre ez a módszer, 
melynek az egyetlen hátulütője az ára, ugyanis a mellékmérő költsége a fogyasztót terheli. 
Egy ilyen mérő a rádió-jeladóval együtt kb. 20.000 Ft. A társasházakban nem egy mérő van, 
ott elég nyomós költségek keletkezhetnek, ugyanakkor mégis vannak olyan társasházak, ahol 
azt mondják, hogy megér annyit háztartásonként, hogy a későbbiek során megszűnjenek ezek 
a problémák. A tapasztalatok tesztelése után tervezik a bővebb kiterjesztést a fogyasztók 
bevonásával. 
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Dr. Novák János képviselő: 
Az említett ellenőrzéseket követően megkérdezte, hogy jártak-e eredménnyel illegális 
bekötések vonatkozásában, azt a választ kapta, hogy nem találtak semmit. Szükségtelen volt 
külső vállalkozó bevonására, mert a vízmérő-leolvasó munkatársak ugyanezt a munkát 
végzik.  
A fő és a mellékmérők nincsenek egyszerre leolvasva, ebből is adódik a probléma. A cég nem 
tesz meg mindent azért, hogy ez egyszerre meg is történjen. Azzal teljesen egyet ért, hogy 
jeladós mérőkkel ez megoldható lenne.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Azzal teljesen egyet ért, hogy egy automatizmus van a szerződésben, a mindenkori infláció 98 
%-ával történik az emelés. Igen, de az a díjkalkuláció valamikor, valamilyen valós adatokból 
kiindult egyszer. 
 
Ormai István polgármester:  
Lezárja a vitát.  
A fogyasztók többségét jelentő lakossági díjnál az látszik, hogy össz értékben mintegy 20 Ft-
tal emelkedik egy m3 víz és szennyvíz után fizetendő díj, az együttes díj 4,8 %-os lenne, ha 
közben nem tűnne el a vízterhelési díj, ami pedig 7 Ft, így 2,5 %-os növekedés várható.  
Az előterjesztéshez csatolt rendelet-tervezet 2. számú mellékletét a kiosztott, 3/A felirattal 
ellátott módosítással javasolja elfogadásra.  
A határozati javaslatot pedig úgy, hogy az ott feltüntetett üzemeltetési díjaknál a + ÁFA is 
kerüljön megjelölésre, nehogy félreértések legyenek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát az előterjesztő módosításával. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata a határozati javaslatot 10 igen és 1 nem szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
292/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a 2011-es víziközmű üzemeltetési díjat ivóvíz 
szolgáltatás vonatkozásában 227 Ft/m3 + ÁFA, szennyvíztisztítás, csatorna szolgáltatás 
vonatkozásában 249 Ft/m3 + ÁFA összeggel jóváhagyja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet a 2. számú melléklet 
változtatásával együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet a 2. számú 
melléklet módosításával együtt 10 igen és 1 nem szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő- a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
rendelet módosítására vonatkozó 23/2010. (XII. 17.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a vízterhelési díj megfizetéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen - szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
293/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az üzemeltető DRV 
Zrt javaslatával, mely szerint a 2011. évben vízterhelési díj nem terheli a fogyasztókat.  
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester: 
A Saubermacher-Pannónia Kft. ügyvezetője, Horváth Balázs úr jelezte, hogy később fog 
megérkezni, mert egy másik testületi ülésen is részt vesz, ezért javasolja, hogy a 4. számú 
napirendet egy későbbi időpontban tárgyalja a testület. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot, amely szerint a testület a 
„települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatás és a 
közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003. (V. 30.) rendelet módosításáról” szóló 
előterjesztést egy későbbi időpontban tárgyalja a testület.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a javaslatot 10 igen szavazattal és 1 
tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
294/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyet ért polgármester 
javaslatával, amely szerint a testület „települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatás és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003. 
(V. 30.) rendelet módosításáról” szóló előterjesztést a szolgáltató képviselőjének 
megérkezése utánra illessze be a napirendek közé.  
 
 
4.) Előterjesztés a nagyatádi menetrendszerű helyi autóbusz-közlekedés díjáról, valamint 

az iskolák és tanintézetek által rendelt helyi autóbusz különjáratok díjáról szóló 
42/2003. (XII. 19.) rendelet módosításáról, továbbá a helyi autóbusz járatok 
útvonalainak megváltoztatásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Rezsonya Róbert nagyatádi üzemvezető. 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
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Kérdések: 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A mai napon jelezték felé, hogy a Mező utcai részen is megszűnik az iskolás járat. Nem 
lehetne-e egy kisebb buszt alkalmazni ezen a vonalon az ott lakó 11 tanuló bejárására? 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az utas felmérésből kiderül, hogy sajnos indokolt a járatcsökkentés. A helyi járatokat mind a 
reggeli, mind a délutáni órákban kiváltják a helyközi menetrend szerinti autóbusz járatok.  
 
Rezsonya Róbert üzemvezető: 
Az utasszámlálás alapján 4-6 fő diákról van szó, aki Mező utca 120-as számú megállóban 
száll fel. A reggeli időszak plusz technikát és plusz embert igényelne, amely jelentős költséget 
vonzana maga után.  
Bodvicáról jelentős mennyiségű diák jár be a Babay Iskolába. A Volán felvállalta azt, hogy a 
Háromfáról közlekedő iskolabusszal behozzák a gyerekeket a városba a Béke utcai 
megállótól. 
 
Ormai István polgármester:  
És vissza is viszik őket. 
 
Rezsonya Róbert üzemvezető: 
Természetesen vissza is viszik őket. 
 
Ormai István polgármester:  
Van-e arról álláspontja a szolgáltatónak, hogy  2. sz. vonalnál a 11 órás járat bennmaradjon-e 
a rendszerben? Jelent-e ez jelentősebb költségmegtakarítást? 
 
Rezsonya Róbert üzemvezető: 
A henészi helyi járatból 6 maradt meg, az útvonal jelentős megkurtításával. Igaz, hogy 
kevesen, de igénybe veszik, főleg idős emberek. Az a javaslata, hogy maradjon meg ez a járat.  
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 10 fő. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi menetrendszerű helyi autóbusz-
közlekedés díjáról, valamint az iskolák és tanintézetek által rendelt helyi autóbusz 
különjáratok díjáról szóló 42/2003. (XII. 19.) rendelet módosításáról, továbbá a helyi 
autóbusz járatok útvonalainak megváltoztatásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata a határozati javaslatot egyhangú – 10 igen - szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
295/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elrendeli, hogy a helyi 

autóbusz-közlekedésre vonatkozó közszolgáltatási szerződés az előterjesztés 4. számú 
melléklete szerint módosuljon. 
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2. A Képviselő-testület elrendeli, hogy a tanszüneti időszakokban a helyi autóbusz-
közlekedés szüneteljen.  

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a helyi autóbusz-

közlekedésre vonatkozó közszolgáltatási szerződés módosítását aláírja. 
 
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős:    Ormai István polgármester 
        Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú - 10 
igen - szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a nagyatádi menetrendszerű helyi 
autóbusz-közlekedés díjáról, valamint az iskolák és tanintézetek által rendelt helyi autóbusz 
különjáratok díjáról szóló 42/2003. (XII. 19.) rendelet módosításáról, továbbá a helyi 
autóbusz járatok útvonalainak megváltoztatásáról szóló 24/2010. (XII. 17.) rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) rendelet 

módosítására, valamint a kegyeleti közszolgáltatási tevékenység 2010. évi értékelésére 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  

 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kalocsa Józsefné szolgáltatásvezető. 
 
Ormai István polgármester:  
A Somogy Megyei Temetkezési Kft.  ügyvezetője Puskás Béla úr jelezte, hogy az ülésen nem 
tud részt venni, kolléganője, Kalocsa Józsefné szolgáltatásvezető helyettesíti.  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 9 fő.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A csatolt 23/2000. számú rendelet tartalmazza a médiában hallható sírhely jogosultság 
értékesítés szabályozását, mely szerint a temetési helyek használati joga magánszemélyek 
között nem ruházható át.  
 
Hozzászólások: 
 
Bejön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 10 fő.  
 



 19 

Dr. Novák János képviselő: 
Nagyra becsüli az előterjesztés pontosságát és részletességét. A címben az szerepel, hogy a 
kegyeleti közszolgáltatási tevékenység 2010. évi értékelése. Értékelést azonban a számokon 
kívül nem lát. Személy szerint egyébként jónak értékeli és megköszöni az együttműködést.  
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 9 fő.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. 
(IX. 29.) rendelet módosítására, valamint a kegyeleti közszolgáltatási tevékenység 2010. évi 
értékelésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata a határozati javaslatot 8 igen szavazat és 1 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
296/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei Temetkezési 
Szolgáltató Kft. nagyatádi temetők üzemeltetésével összefüggő bevételeiről és 
kiadásairól szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet 8 igen szavazat 
és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a temetőkről és a temetkezésről szóló 
23/2000. (IX. 29.) rendelet módosítására, valamint a kegyeleti közszolgáltatási tevékenység 
2010. évi értékelésére vonatkozó 25/2010. (XII. 17.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
6.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi 

közszolgáltatás és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003. (V. 30.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Horváth Balázs és Farkas Gábor a Saubermacher-Pannónia 
Kft. képviseletében. 
 
Bejön az ülésterembe Sasvári Tamás képviselő. 
A képviselő-testület  létszáma: 10 fő. 
 
Megérkezik a képviselő-testület  ülésére Dr. Ludas László alpolgármester.  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyatádon kialakult egy komplex hulladékgazdálkodás, amiben természetesen az is benne 
van, hogy a szolgáltatás keretében sor kerül az évi kétszeri lomtalanításra, a veszélyes 
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hulladék összegyűjtésére, az illegális lerakók rendszeres megszűntetésére, a szelektív 
gyűjtésnek a működtetésére.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A 770 L-es gyűjtőedény eddig nem szerepelt a rendeletben, mégis történt ilyen gyűjtőedények 
kihelyezése és számlázása. Jogi értelemben ezt hogyan értékeli a jegyző asszony? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Most jelentkezett az igény a 770 Literes gyűjtőedényre, a díj meghatározása kalkulációk 
alapján megtörtént. Természetesen a díj attól a pillanattól él, amikor a testület elfogadja. Az 
ezt megelőző díjszabásról nincs hivatalos tudomása.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem ezt kérdezte a jegyző asszonytól, tudja, hogy nem szerepelt, viszont kihelyezésre került 
annak ellenére, hogy nem szerepel a rendeletben. Azért kérdezte, hogy jogi értelemben ezt 
hogyan értékeli a jegyző asszony. 
 
Ormai István polgármester:  
Ez a válasz. Az, hogy a kérdezőnek ez tetszik, vagy nem, vagy hogyan szeretné a választ 
megkapni, az egy másik dolog. Azt elmondja majd a hozzászólásában. Jó lenne, ha olyan rend 
lenne, hogy világos kérdések hangzanának el és a válaszadónak pedig joga lenne azt a választ 
adni, amit ő a legjobb tudása szerint jónak tart. Ez a rend. Ne próbálja meg a kérdező 
megmondani a válaszadónak, hogy mit válaszoljon.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Jókai u. 2-4-6 sz. épület esetében merült fel, de a város számos más épületét is érintheti, 
hogy a lakók a tényleges létszámnak megfelelően szerettek volna szemétszállítási díjat fizetni, 
szerződésmódosítást kezdeményeztek, de a szolgáltató ezt ahhoz kötötte, hogy a népesség 
nyilvántartó adatai lesznek az alapok számukra, amelyek alapján a számlázás történik. Több 
sikertelen kísérlet történt a rendezésre. 76-an laktak ott ténylegesen a népesség-nyilvántartó 
81 fős létszámához viszonyítva. A lakóközösség által alkotott valós létszám elegendővé tett 
volna egy 1100 és egy 240 L-es konténer kihelyezését. Erre polgármester úr is ígéretet tett 
korábban a lakóknak. A Saubermacher-Pannónia Kft. az első ajánlatában egy 1100 L-es mellé 
2 db 240 Literest ajánlott, amit a lakók nem fogadtak el, majd 2 db 770 Literest. Az utóbbi 
megfelelt volna a nem valós 81 fős létszámnak. Felmerült általuk a tarifarendszer 
aránytalansága is, hiszen a 770 Literes háromszor akkora, mint a 240 Literes, a díja viszont 
hatszorosa. Ezért a Dél-Dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatalhoz fordultak a lakók, 
akitől választ is kaptak, bár a hivatal akkor még nem rendelkezett azzal a jogkörrel, amelyet 
most szeptembertől visszakapott, hogy jogszabályellenes önkormányzati rendeletekben 
eljárjon. A hivatal komoly jogi apparátussal rendelkezik, a rendelet mégis tele volt 
jogszabályellenes passzusokkal.  
Az előterjesztés több pontot rendez ezek közül. A jövőben a lakók már nem a nyilvántartó 
adataik, hanem a saját valós adataik szerint fogják kapni a számlákat. Miért kellett egy ilyen 
eljárás ezért, mikor az Államigazgatási Hivatal válaszából is egyértelműen kiderül, hogy 
ellentétes a jogszabályokkal az, ami eddig volt. Rendezésre kerül az is, hogy az önkormányzat 
rendeletében a Ptk.val ellentétesen benne volt az, hogy az önkormányzat egyoldalúan 
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módosíthatta a megállapodást. Ez sértette az igénybevevőnek a gyűjtőedény-választási 
szabadságát. A 770 Literes edény díja szintén rendezésre kerül, elfogadás esetén beépítésre 
kerül, hogy ilyen gyűjtőedény is használatba lesz állítva. Nem került rendezésre viszont az az 
Államigazgatási Hivatal szerint, hogy a közszolgáltató a 770 Literes edény díját a 240 Literes 
edény díjához képest indokolatlanul magas összegben állapította meg, a hatályos 
jogszabályok értelmében a közszolgáltatás díját az egységnyi díjtétel és a díjfizetési 
időszakban ürített, tömegben, vagy térfogatban meghatározott hulladékmennyiség alapján kell 
meghatározni. Ebből adódóan a különböző űrméretű gyűjtőedények közszolgáltatási díja csak 
az űrmértékek különbözőségének megfelelő mértékben térhetnének el, ezért az 
önkormányzati rendelet ebben a pontban is jogszabálysértő.  
A legfontosabb az, hogy a társasházról szóló törvény értelmében a társasház lakóinak 
lehetősége van arra, hogy eldöntsék, ki legyen a közszolgáltatóval szerződő fél, maga a 
társasház, vagy a lakások tulajdonosai, használói. Ebben a kérdésben a társasházi közgyűlésen 
döntést kell hozniuk, amit el kell juttatni a közszolgáltatóhoz. A közszolgáltató a társasház 
ilyen tartalmú döntése esetén nem zárkózhat el a lakásonként történő számlázástól. A 
közszolgáltató magatartása az önkormányzati rendelet 3.§. (38) bekezdésének előírásából 
fakad, e rendelkezés szerint a társasházak, lakásszövetkezetek esetében a rendelkezés 
csorbítja a társasházi lakóközösségnek azt a jogát, hogy maga válassza meg a díjfizetés 
módját, emiatt jogszabálysértő.  
Az előterjesztést kiegészíteni javasolja, ezeket a jogszabálysértő rendelkezéseket így is 
orvosolni szükséges egyrészről, másrészről pedig nem javasolja elfogadásra, annál is inkább, 
hogy az Államigazgatási Hivatal válaszában is kitért arra, hogy jogszabállyal ellentétes a díjak 
aránytalansága, a szolgáltatási díjak aránytalansága alapján megállapított díjtétel.  
 
Horváth Balázs ügyvezető: 
Nagykanizsáról sajnos nem tudott előbb Nagyatádra érni, ott is egy közgyűlésen vett részt, 
amely 1 órakor kezdődött.  
770 Literes edény vonatkozásában megtehette volna azt a szolgáltató, hogy azt mondja a 
lakóközösségnek, hogy ez az edény nem szerepel a rendeletben, tessék 1100 Literes edényt 
használni. Jobb lett volna ez a lakóknak? A szállító cég rugalmasságát bizonyítja az a kérdés, 
hogy 770 Literes edény kihelyezéséről döntött annak ellenére, hogy ez a helyi rendeletben 
nem volt megfogalmazva. Ez a kérdés kezelve is van a jelenlegi rendelet-módosításban.  
Nagyatádon van egy kialakult rendszer, 2003. év közepén tértek át az egyéni díjfizetésre. A 
korábbi tájékoztatókat felidézve ismeretes, hogy több év kellett ahhoz, hogy ez a rendszer 
beálljon. Volt egy jelentős díjemelés, amely arra volt visszavezethető, hogy a nagyatádi 
lakosságnak a nagyatádi lerakón nem kellett bérleti díjat fizetni és ez által a nagyatádi díj 
lényegesen kedvezőbb volt más városokkal összehasonlítva. Ez a kérdés 2009-ben napirendre 
került, amikor a lerakót be kellett zárni. Még 2009 előtt számos javaslattal, kimutatással éltek, 
felkészültek arra, hogy mi fog történni, ennek kapcsán idén szeptemberben átadásra került a 
Saubermacher-Pannónia Kft. életében az eddig történt legnagyobb beruházás - több mint 150 
millió Ft értékben – hulladékkezelő komplexum került kialakításra a régi lerakó melletti 
területen. Ez lehetővé teszi azt, hogy ezek a díjak – melyek sok már településsel 
összevethetők – versenyképesek, megfelelő árszínvonalat tükröz ahhoz a szolgáltatáshoz, 
amire az előterjesztés során a polgármester úr is utalt.  
A képviselő úr által felvetettek azt vetítenék előre, hogy egy teljesen más koncepcióban 
gondolkodjanak a nagyatádi hulladékgazdálkodás tekintetében, át kellene gondolni az eddig 
kialakult díjrendszert, ürítési szokásokat és el kellene indulni egy másik irányba. Ez az 
egységnyi díjtétel, ami Ft/Liter a környező településeken – hasonló nagyságrendű, egyéni 
díjfizetéses városokkal összehasonlítva – abszolút nem működik. A szolgáltatásnak van olyan 
tartalma, legyen az 19 hulladékgyűjtő sziget, a veszélyes hulladékgyűjtés, a lombtalanítás, 
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ami mindegyik nagyatádi polgárnak ugyanolyan módon elérhető. Éppen ezért van az, hogy a 
díj nem Ft/Liter fajlagos mértékben kerül meghatározásra.  
Ez egy idén áprilisban-májusban megírt levél a Közigazgatási Hivatal részéről. Tudni kell azt, 
hogy a Közigazgatási Hivatallal, más üggyel kapcsolatosan is folyamatos egyeztetésben 
voltak. Ennek a levélnek a tartalmát számos ponton lehetne vitatni. Alkotmánybírósági 
határozat van arról, hogy az a megállapítás, amit az Államigazgatási Hivatal ebben a levélben 
tett, nem helytálló.  
A 2003. óta kialakult gyakorlat jól működik, a Nagyatád környéki illegális hulladék-
elhelyezés évről-évre csökkenő tendenciát mutat, a lakosság ezt a helyzetet jól kezelte, a 
szelektív hulladékgyűjtés, a veszélyes hulladék-gyűjtési akciók is megfelelőek, pozitívak a 
tapasztalatok.  
Jövőre mindez kiegészül azzal, hogy a megépült hulladékkezelő komplexum területén 
található hulladékudvarba nagyatádi polgárok ingyenesen hozhatják be a veszélyes 
hulladéknak egyes részét és bizonyos olyan hulladékokat, amelyeket eddig csak évi két 
alkalommal volt lehetőségük átadni a szolgáltatónak. Mindez nincsen beköltségezve a testület 
előtt lévő költségkalkulációban, ill. díjjavaslatban.  
 
Dr. Novák János képviselő: 
Ügyrendi javaslata, hogy a képviselő-testület tartson szünetet.  
 
 
Ormai István polgármester 25 perc szünetet rendel el.  

 

Szünet után: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Dél-Dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal szakmai véleményével megkereste a 
hulladékgazdálkodási rendelettel kapcsolatosan. A szakmai véleményt a lakók, a 
hulladékgazdálkodási szolgáltatást igénybe vevők általi bejelentés alapján tették meg. Négy 
ponton hívja fel a figyelmet arra, hogy a hulladékgazdálkodásról szóló rendeletben hol 
vannak jogszabállyal ellentétes meghatározások. A négy pont közül hármat az 
előterjesztésben, ill. a rendelet-módosításban rendezni lehetett. A szakmai vélemény alapján 
felvetett kérdésekről több alkalommal egyeztetett a szolgáltató szakembereivel és a 
Közigazgatási Hivatal érintett szakemberével is. A hulladékszállítási szolgáltatás 
zökkenőmentes továbbviteléhez ezek a módosítások szükségesek és várhatóan elegendőek is 
lesznek. A szolgáltatás, amely egyébként 2003. óta a tavalyi évben felmerült problémák 
megjelenéséig zökkenőmentesen zajlott a városban. A tavalyi évben került arra sor, hogy több 
esetben, elsősorban társasházak lakóközössége módosítást kért, ill. szeretett volna más 
űrtartalmú edényzetet használni, mint amit addig igényelt. Erre vonatkozóan a szolgáltatóval 
tárgyalásokat is folytattak, több esetben edényzet cseréjére került sor, így merült fel az, hogy a 
770 Literes edényzetet - ami eddig nem volt a városban – a szolgáltató bevezette. Ennek a 
díját és egyéb jellemző meghatározásait ez a rendelet-módosítás most rendezi. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Volt oka annak, hogy a Fidesz Frakció szünetet kért, szerették volna tisztázni azt, hogy 
milyen felvetések, törvényességi észrevételek, felhívások hangzottak el, milyen levél érkezett 
a Közigazgatási Hivatal részéről. Tisztázásra került az, hogy két levélről van szó. Az egyik a 
Melsin képviselő úr által részben felolvasott, a másik levél pedig a jegyző asszony részére 
érkezett. Semmiképpen nem lehet törvényességi észrevételekről, egy tájékoztató levélről lehet 
beszélni.  
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Két dolgot lehetett tisztázni. Az egyik az, hogy szükséges, hogy a testület döntsön a jövő évi 
díjakról, szükséges, hogy döntsön legalább azokról a módosító javaslatokról, amit a jegyző 
asszony vázolt, a rendelet módosításáról, hiszen azok az észrevételek beépítésre kerültek a 
rendelet-tervezet módosításába, amelyeket a hivatal megküldött az önkormányzat részére.  
Tekintettel arra, hogy létezik még egy levél, amit jó volna megismerni a testület többi 
tagjának és a jegyzőnek is, a maga részéről azt javasolja, hogy az előterjesztésnek megfelelő 
módon fogadja el a testület a határozati javaslatot és a rendelet-tervezet módosítására tett 
javaslatot, ugyanakkor kerüljön meghatározásra feladatként határidő kitűzésével, hogy azok 
az észrevételek kerüljenek felülvizsgálatra, amelyeket a hivatal a lakóközösségnek 
megküldött. Ezen észrevételek mellett nem szabad elmenni, ha valóban szükséges a rendelet 
további módosítása, akkor ezt végre kell hajtani.  
A jövőben is követendő dolog volna, hogy a társasházakkal szoros kapcsolat legyen, mert ez a 
levél, ez a két levél, nem a családi házas, hanem a társasházas övezethez kapcsolódik, ott 
jelent problémát az edények mérete és az ahhoz kapcsolódó díj nagysága.  
Elhangzott, hogy eddig is volt kapcsolat a szolgáltató és a társasházak között, de azt kéri, 
hogy a közös képviselőkkel mindenképpen vegye fel, ill. tartsa a kapcsolatot, hogy minél 
méltányosabb és elfogadhatóbb díj legyen meghatározva a társasházi közösségek számára.  
Észlelhető, hogy rendkívül sok nehézség van akár a jogszabály alkalmazásával, akár egy 
korrekt díjmegállapítás kalkulálása mellett, de akkor is törekedni kell egy optimális 
megoldásra.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az ügyvezető úr azt mondta, hogy meg is tehetnék azt is, hogy kedvezőtlenebb helyzetbe 
hozzák a közösséget az által, hogy más edényeket helyeznek ki. A konkrét példánál maradva, 
a Jókai 2-4-6 szám esetében 1 db. 1100 Literes és 1 db. 240 Literessel szerették volna 
megoldani a problémát, ez nekik 4198 Ft+ÁFÁ-ba kerülne ürítésenként, a 2 db. 770 Literes, 
amelyet a szolgáltató ajánlott ki, 6500 Ft+ÁFA/ürítés. A differencia 2302 Ft+ÁFA/ürítés, ez 
beszorozva 104 ürítéssel, éves szinten 239.485 Ft + ÁFÁ-val járt volna rosszabbul. 
Felvetődik a kérdés, hogy a jegyző mióta tud arról, hogy jogszabályellenes passzusokat 
tartalmaz a rendelet? Ha tudomása volt róla, ezt elő kellett volna terjesztenie a testület elé. Az 
államigazgatási Hivatal levele május 25-i dátummal rendelkezik. A levélben szerepel, hogy a 
hivatal nem rendelkezik jogkörrel törvényességi észrevétel megtételére. Nem azért nem 
történt meg, mert nem olyan súlyú, hanem azért, mert a jogköre el volt vonva, a jogkört idén 
szeptemberben kapta vissza. A lakóközösségnek két dolga lehetett volna, vagy a testülethez, 
vagy az alkotmánybírósághoz fordul.  
 
Dr. Novák János képviselő: 
A Közigazgatási Hivatal nem ugyanúgy tájékoztatta a jegyzőnőt, mint ahogyan az 
állampolgári megkeresés történt. Hatósági jogkört nem tudott gyakorolni. 
Mindig is voltak kifogások az edényzetekkel kapcsolatosan. Egyet ért azzal, hogy a rendeletet 
felül kell vizsgálni, ki kell ismét kérni a Közigazgatási Hivatal véleményét és annak 
megfelelően át kell dolgozni.  
A mostani módosítást– mivel nem egy átfogó módosítás – el tudja fogadni a Ludas 
alpolgármester úr által elmondottakkal együtt.  
Tájékoztatja a lakosságot, hogy nagyon különböző űrméretű edényzetet nem lehet kihelyezni, 
ennek van egy törvényes alapminimuma, másrészt a mérés nincs megoldva. Reálisnak tartja 
azt, hogy a 12 lakásos, vagy annál nagyobb társasházaknál a 770 és az 1100 Literes edényzet 
közül lehet választani. Valószínű, hogy a rendelet felülvizsgálata után nagy valószínűséggel 
egy új tarifatáblázatot kell kialakítani.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egy olyan rendeletről van most szó, amelyben ha hibák vannak, akkor az abból adódik, hogy 
az alaptörvény is hibás. A kormánynak kellene hozni egy új hulladékgazdálkodási törvényt, 
amely az életben is érvényesíthető. Az alkotmánybíróság annak idején kimondta, hogy a 
hulladékszállítási díjat nem lehet főre meghatározni, az elszállított mennyiség súlya lehet a 
mérték ami alapján fizetni kell. A szolgáltatóknak olyan berendezéseket kellene felszerelniük 
a szállító autókra, amely tudja mérni a súlyt. Ezek nem állnak rendelkezésre. Előírhatja az 
önkormányzat is, csak akkor tudomásul kell venni azt, hogy a mostani hulladékszállítási díj a 
jelenleginek a négy, ötszöröse lesz. Ennek a költségeit valakinek meg kell fizetni. Miután 
literre van kiszámítva a mostani hulladékszállítás, így nyilván nem lehet igazságos, nem is 
érti, hogy amennyiben a törvényességet szeretnék nézni, akkor hogyan lehet hivatkozni a 
lakásban lakók számára? Az Alkotmánybíróság ilyenekről nem beszél.  
Két levél született, a lakóknak májusban, a jegyzőnek júliusban küldtek. A kettő tartalma nem 
egyezik. Most már végképp nem tudja, hogy a rendelet jogszabályellenes, vagy sem!  
Lehet vizsgálni itt sok mindent, de az alapokkal van a probléma. Addig, amíg a 
hulladékgazdálkodási törvény a jelenlegi szövegkörnyezetben van, addig itt Nagyatádon sem 
lehet olyan rendeletet alkotni, amelyik mindenféle hatályos jogszabálynak és az 
életszerűségnek is megfelel. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Közigazgatási Hivatal helyesen járt el, valószínűleg a lakók több olyan kérdést tettek fel, 
amelyekre a véleményét egy terjedelmesebb, indokoltabb levélben mondta el, mint a szakmai 
véleményben, amelyet a jegyző részére írt.  
Amíg a Közigazgatási Hivatalnak nem volt lehetősége törvényességi észrevétel megtételére, 
az volt az eljárás, hogy ha olyat észlelt, amely az adott rendeletben nem megfelelő, akkor 
felhívta a jegyző figyelmét erre, a jegyző pedig amiatt, hogy a rendeletek ne legyenek 
törvénysértőek, szakmai véleményt kért a Közigazgatási Hivataltól. Erre tette meg a hivatal a 
szakmai véleményét azokban a pontokban, amelyekben a rendeletet javasolta módosítani. 
Ezekben a pontokban a levél is ugyanaz, mint amit a lakóknak is megírt, csak elképzelhető, 
hogy abban még több olyan felvetés is volt, amelyre számukra válaszolt, de a rendeletet ez 
nem érintette.  
 
Ormai István polgármester:  
Melsin képviselő úr személyes érintettségére hivatkozóan szót kért. 
 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az általa hivatkozott levél is azt mondja, hogy a közszolgáltatás díját az egységnyi díjtétel és 
a díjfizetésig az ürített, tömegben vagy térfogatban meghatározott… senki nem kéri, hogy 
tömegben mérjék. A térfogat megfelelő, csak a módszer, az arányosság az, ami nem stimmel. 
Az, hogy a jogszabály hiányos, nem indok egy jogállamban addig, amíg e szerint kell eljárni. 
Novák képviselő úr által felvetettekkel egyet ért, a díjak kivételével a szöveg módosítását 
támogatja, csak kevés, mert az Államigazgatási Hivatal több mindenről írt, mint amennyit  ez 
a módosítás tartalmaz. 
Jegyző asszony említette, hogy véleményt kapott. Nem, konkrét jogszabályokat említenek. 
Ezek tények, melyeket kötelező kijavítani. 
 
Ormai István polgármester:  
A Szervezeti és Működési Szabályzat szerint egy napirendhez kétszer lehet hozzászólni. 
Személyes érintettség kapcsán természetesen a képviselő válaszolhat. Melsin Valentin 
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önkormányzati képviselő visszaélt a Szervezeti és Működési Szabályzat ezen passzusával, azt 
mondta, hogy személyes érintettség kapcsán kíván szólni. Ez nem az volt! Ezt a későbbiekre 
való tekintettel mondja, mert aki egyszer becsap valakit, akkor nyilván utána másképp 
viszonyulnak hozzá! 
 
Horváth Balázs ügyvezető: 
Másfél évvel ezelőtt hozott az önkormányzat díjrendeletet, utána jelentkeztek bizonyos 
problémák. Akkor számos alkalommal egyeztetéseket folytattak a hivatalban a közös 
képviselőkkel közösen, valamint a szolgáltató irodájában is.  
83 társasházzal áll a szolgáltató szerződéses viszonyban, ebből 18 társasház esetében 
változtattak szállítási díjakon és összesen 2 társasház maradt, ahol még mindig problémák 
jelentkeznek.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend vitáját. 

 
Ormai István polgármester:  
Amikor a város lakói megkeresik az önkormányzatot, a jegyzőt a polgármestert, akkor 
eljárnak az ügyükben. Eljártak a Jókai utca páros oldala társasházai ügyében is. Nem valós 
Melsin képviselő úr azon állítása, hogy nem történt semmi, ez nem így van! Igenis történt! 
Megváltoztatásra kerültek a szállítási napok annak érdekében, hogy kedvezőbb legyen az ott 
lakók számára, lecsökkentették mindegyik társasháznál a szállítóedények űrmértékét. Ha 
valaki erre azt mondja, hogy nem történt semmi, az nem mond igazat! 
Egyet ért azzal, amit a szünet utáni hozzászólók nagy része elmondott.  
Ludas alpolgármester úr által javasolt konstrukcióban meg lehet oldani a feladatot, a 
felmerülő nehézséget, problémát meg kell oldani megfelelő módon. Egy dolognak nem csak 
egy olvasata van, egy változtatás természetesen jó néhány más változást is von maga után, 
amely valakinek előnyös, másnak hátrányos. Azért ülnek itt a képviselők ennél az asztalnál, 
hogy megfontoltan járjanak el és ne egyoldalúan, egy szempontból közelítsenek egy témához, 
hanem körültekintően, megfontoltan járjanak el. 
Ludas alpolgármester és Novák képviselő úr által tett javaslat alkalmas a megvalósításra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatás és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003. (V. 
30.) rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
297/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a Saubermacher–Pannónia Kft., mint kötelező 
közszolgáltató által 2011. évre elkészített költségkalkulációt, az előterjesztés 1. számú 
melléklete alapján elfogadja.  
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A rendelet tervezet 2. számú melléklete rendelkezik egy „A” és egy „B” alternatív javaslattal.  
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 Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezet 2. számú mellékletének 
„A” változatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet-tervezet 2. számú 
mellékletének „A” változatát 10 igen és 1 nem szavazat mellet elfogadta. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezet 2. számú mellékletének 
„B” változatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet-tervezet 2. számú 
mellékletének „B” változatát 10 nem szavazat mellet (1 képviselő nem szavazott) nem 
fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
rendelet-tervezet 1. számú mellékletére tett módosító indítványát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottsága által a rendelet-tervezet 1. számú mellékletére vonatkozó indítványát 10 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást 10 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a települési szilárd hulladékkal 
kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatás és a közterületek tisztántartásáról szóló 
14/2003. (V. 30.) rendelet módosításáról szóló 26/2010. (XII. 17.) rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a hulladékszállítással kapcsolatos szabályozás áttekintésére március 20-i 
határidővel bízza meg a képviselő-testület a jegyzőt, figyelemmel a Közigazgatási Hivatal 
szakmai véleményére, egyeztetve a szolgáltatóval.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot, amely szerint a képviselő-testület 
megbízza a jegyző asszonyt a hulladékszállítással kapcsolatos szabályozás áttekintésére, 
figyelemmel a Közigazgatási Hivatal szakmai véleményére, egyeztetve a szolgáltatóval, 
március 20-i határidővel. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a javaslatot 10 igen szavazattal és 1 
tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
298/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a jegyzőt a 
hulladékszállítással kapcsolatos szabályozás áttekintésére, figyelemmel a Közigazgatási 
Hivatal szakmai véleményére, egyeztetve a közszolgáltatóval. 
 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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Határidő: 2011. március 20.  
 
 
 
7.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást egyhangúlag – 
11 igen szavazattal -  elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a települési folyékony 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a 
megállapodás meghosszabbítására vonatkozó 27/2010. (XII. 17.) rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
 
8.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének megállapításáról 

szóló 9/1998. (IV. 1.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást egyhangúlag – 
11 igen szavazattal -  elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) rendelet módosítására vonatkozó 
28/2010. (XII. 17.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
9.) Előterjesztés a közterületek rendeltetéstől eltérő használatáról szóló 20/2010.(XI. 26.) 

rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást egyhangúlag – 
11 igen szavazattal -  elfogadja. 
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Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a közterületek rendeltetéstől eltérő 
használatáról szóló 20/2010.(XI. 26.) rendelet módosítására vonatkozó 29/2010. (XII. 17.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
10.) Előterjesztés a helyi iparűzési adóról szóló 35/2007.(XII.21.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást egyhangúlag – 
10 igen szavazattal (1 képviselő nem szavazott) -  elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi iparűzési adóról szóló 
35/2007.(XII.21.) rendelet módosítására vonatkozó 30/2010. (XII. 17.) rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
11.) Előterjesztés az önkormányzati adófeladatok ellátását végző dolgozók anyagi 

érdekeltségi rendszeréről szól 2/1996. (II. 1.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester:  
Jelentős csökkentésről van szó ebben a témakörben.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletmódosítást. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendeletmódosítást 10 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzati adófeladatok 
ellátását végző dolgozók anyagi érdekeltségi rendszeréről szóló 2/1996. (II. 1.) rendelet 
módosítására vonatkozó 31/2010. (XII. 16.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
12.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 2011. évi 

irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2011. évi helyhasználati és 
helybiztosítási díjainak megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
A javaslat azt tartalmazza, hogy a most érvényben lévő díjak maradjanak meg, ez kerüljön 
alkalmazásra a következő évben is.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló nem 
lakáscélú helyiségek 2011. évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2011. 
évi helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
299/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 

vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 01.) rendeletének 74. §-ában 
meghatározott szabályok alapján, az önkormányzat tulajdonában álló, a 
vásárcsarnokban lévő üzletek kivételével minden nem lakás célú helyiség: 

-bérleti jogának elnyerésére 2011. évben kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
 - 2011. évben a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2011. évi irányadó bérleti díjat a 2010. évi irányadó bérleti díjjal azonos összegben 
állapítja meg az alábbiak szerint: 

 
a. Üzlet és irodahelyiségeknél, vendéglátás kivételével minden egyéb 

tevékenységnél: 
 

a./1.Panel, és fa épületen kívül minden egyéb technológiával készült épületben 
lévő helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA):               

   I/1 övezet 1.310.- 
   I/2.övezet 1.210.-  
  II.  övezet 1.040.-  

  III. övezet    790.-               
 

 a./2.Panel és fa épületben lévő helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA) 
  I/2. övezet 1.040.- 

 
b. Pincéknél (Ft/m2/hó+ÁFA): 

 I/2. övezet    430.- 
 

c.    Nyitott, fedett tárolóknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
  I/2. övezet    240.- 
 II.   övezet    210.- 
 

d. Garázsoknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I./2 övezet    470.- 

  II.   övezet    430.- 
 

e. Önálló raktárak (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I.  övezet    470.-  

  II. övezet    430.-  
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2. A Képviselő-testület az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. 
(IX. 01.) rendeletének 74. §-ában meghatározott szabályok alapján, a 
vásárcsarnokban lévő önkormányzati tulajdonú üres és üressé váló üzletek: 

- bérleti jogának elnyerésére, kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
 - kérelem alapján a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2011. évi irányadó bérleti díjat a 2010. évi díjjal azonos összegben állapítja meg: 
 
  a. büfé:    1.460.- Ft/m2/hó+ÁFA 

b. egyéb üzlet:   1.310.- Ft/m2/hó+ÁFA. 
 
 

3. A Képviselő-testület a piacok és vásárok tartásáról szóló 39/1995. (XII. 31.) 
rendeletének 5. § (7) bekezdésben meghatározott szabályok alapján a 2011. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjakat a 2010. évi díjjal azonos összegben állapítja 
meg: 

 
a. napi helyhasználati díj: 

- vásárcsarnokban (asztalról) 400.-Ft/m/nap 
- vásárcsarnokban (asztalról) csak 1 m-t igénylők esetében 200.-

Ft/m/nap 
- sátras árusításnál 

biztosított helyek esetében 400.-Ft/m/nap 
nem biztosított árusítás esetében 800.-Ft/m/nap 

- sátrak mögött parkoló gépkocsi és utánfutók 300.-Ft/m/nap 
- büfé kocsi (áram- és vízdíjat tartalmazza) 4.000.-Ft/m/nap 
 

b. helybiztosítási díj: 
Féléves helybiztosítási díj: 

- sátras árusításnál 500.-Ft/m/nap 
- büfé kocsinál 500.-Ft/m/nap 

 
Vásárcsarnokban: 

- asztalról történő árusításnál 500.-Ft/m/nap 
- asztalról történő árusításnál 1 m-t igénylők esetén 200.-Ft/m/nap 

 
4. A Képviselő-testület az 1989. évi II. tv. hatálya alá tartozó szervezetek részére 

biztosított helyiségek 2011. évi irányadó bérleti díját övezettől függetlenül a 2010. évi 
irányadó bérleti díjjal azonosan, 590.-Ft/m2/hó+ÁFA összegben állapítja meg.  

 
5. A Képviselő-testület az Somogy Megyei Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal 

részére a Nagyatádi Falugazdász Körzetközpont működtetésére a Nagyatád, Baross 
Gábor utca 5. szám irodaház második emeletén biztosított összesen 34,6 m2-es két 
iroda 2011. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 334/2009. (XII. 17.) számú 
testületi határozatban meghatározott 2010. évi díjjal azonos mértékben évi bruttó 
128.400.- Ft-ban állapítja meg. 

 
6. A Képviselő-testület az Igazságügyi Hivatal működtetéséhez a hatékonyabb és 

lakosság közelibb jogszolgáltatás, a vidéki ügyfélfogadás és területi feladatok 
ellátásához a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén 
biztosított 6. számú 15,1 m2-es iroda 2011. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 
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334/2009. (XII. 17.) számú testületi határozatban meghatározott 2010. évi díjjal 
azonos mértékben havi bruttó 16.050.- Ft-ban állapítja meg. 

 
7. A Képviselő-testület a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár 

működtetéséhez a hatékonyabb és lakosság közelibb egészségbiztosítási szolgáltatás 
ellátásához a Nagyatád, Baross Gábor utca 5. szám alatti épület első emeletén 
biztosított 112. számú 15,75 m2 nagyságú iroda 2011. évi bérleti díját 
rezsiköltségekkel együtt a 334/2009. (XII. 17.) számú testületi határozatban 
meghatározott 2010. évi díjjal azonos mértékben havi bruttó 16.800.- Ft-ban 
állapítja meg. 

 
8. A Képviselő-testület a bérleti díj emelésének módját és mértékét - amelyet a 

pályázati eljárás során alkalmazni és a megkötésre kerülő szerződésekben rögzíteni 
kell -, az alábbiak szerint határozza meg: 

- A pályázati licit során kialakuló bérleti díj csak 2011. évre vonatkozik.  
- A bérleti díj ezt követően minden év január 1.-től – a szerződő felek külön 

megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre megállapított általános 
fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
Határidő: 2011. évi eljárásokban folyamatosan 
Felelős :  Ormai István polgármester 
 
 
13.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői és Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2011. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Dékity Ferenc tü. őrnagy mb. tűzoltóparancsnok 
 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dékity Ferenc tü. őrnagy. mb tűzoltóparancsnok.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői és 
Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2011. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
300/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
I.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 

Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában dolgozó köztisztviselők számára a 
teljesítménykövetelmények alapját képező 2011. évi célokat az alábbiakban 
határozza meg: 
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1. Az önkormányzat működéséhez szükséges pénzeszközök megfelelő biztosítása és 
hatékony felhasználása. Az önkormányzat 2011. évi költségvetésének 
végrehajtása során a gazdálkodás szabályszerűségének biztosítása a célszerűségi, 
hatékonysági és a takarékossági szempontok alapján. Folyamatosan 
rendelkezésre álljanak a település helyzetére, illetve annak változásaira 
vonatkozó információk, előterjesztések, elemzések. 

 
2. Az önkormányzat 2011-2014. évekre szóló gazdasági, városfejlesztési 

programjának elkészítésében való közreműködés, a megfogalmazott célok 
megvalósításához szükséges feladatok ellátása, a források megszerzését elősegítő 
pályázati lehetőségek felkutatása, a sajáterő biztosítása mellett az európai uniós 
források leghatékonyabb kihasználása. 

 
3. A képviselő-testület és bizottságai 2011. évi munkatervében tervezett vagy 

évközben aktuálissá vált előterjesztések törvényes, szakmai előkészítése, az 
ülésekkel összefüggő adminisztratív és szervezési teendők ellátása, a képviselő-
testület és a bizottságok döntéseinek végrehajtása, a végrehajtás szervezése, 
ellenőrzése. Az önkormányzati szervezeti és működési szabályzatának 
felülvizsgálata a szabályzat-tervezet elkészítése és a képviselő-testület elé 
terjesztése.  

 
4. Az intézmények törvényes, szakszerű, gazdaságos működésének elősegítése, 

működési feltételeinek biztosításában, valamint az intézményi fejlesztések 
megvalósításában való hatékony közreműködés, a működési költségeinek 
csökkentése érdekében megtakarítást eredményező döntés előkészítése. 

 
5. Az önkormányzati vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések előkészítése, 

végrehajtása, a meglévő önkormányzati vagyon hasznosítása, a tervezett vagyon 
értékesítések lebonyolítása. 

 
6. A feladatellátásra igényelt normatív állami támogatás felhasználásának fokozott 

figyelemmel kísérése, szükség esetén év közbeni többletigénylések, illetve 
lemondások előkészítése. 

 
7. A Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása tevékenységében 

való közreműködés, a Társulási Tanács döntéséhez szükséges képviselő-testületi 
döntések meghozatalának határidőben történő előkészítése. 

 
8. A közbeszerzési eljárások pontos, szakszerű előkészítése, lefolytatása, a 

beruházások megvalósításának szervezése, lebonyolítása, irányítása. Az éves 
közbeszerzési terv – és szükség esetén módosítása – előkészítése és végrehajtása. 

 
9. A Polgármesteri Hivatalban az ügyfélbarát, szolgáltató jellegű ügyintézés 

fejlesztése. Az ügyfelek teljes körű tájékoztatása érdekében az ügyfelekkel való 
kapcsolattartás javítása, a lehetőségekhez képest az eljárások egyszerűsítése.  

 
10. A helyi humán-erőforrás gazdálkodás területén a magasan képzett, feladatát 

szakszerűen, eredményesen ellátó személyi állomány szervezése és fejlesztése. 
Ennek érdekében a köztisztviselők továbbképzésének szervezése a helyi éves 
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továbbképzési terv szerint, különös tekintettel a szakmai továbbképzéseken való 
részvételre.  

 
11. A település lakókörnyezetének fejlesztése, a közparkok, zöldterületek 

állapotának megóvása, javítása. Az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok 
és egyéb vagyontárgyak állagmegóvása, karbantartása, szükség szerinti 
fejlesztése. 

 
12. Nagyatád Város Önkormányzata helyi rendeleteinek felülvizsgálata, 

jogszabályokkal való harmonizációjukhoz szükséges módosítások előkészítése. 
 

13. A hivatalon belüli, szervezeti egységek közötti kommunikáció erősítése, az egyes 
szervezeti egységek együttműködésének továbbfejlesztése, a munkavégzés során a 
projekt szemlélet erősítése.  

 
14. Az önkormányzati és az igazgatási tevékenység nyilvánosságának fokozása 

tudatos és rendszeres tájékoztató munkával, a képviselő-testület, a bizottságok és 
a hivatal munkájáról való rendszeres és hiteles információk nyújtásával, a városi 
honlap frissítéséhez adatok, információk szolgáltatása, a honlapon megjelent 
adatok állandó bővítése, ellenőrzése. 

 
Határidő: 2011. december 31.  
Felelős: Ormai István polgármester 

 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
II.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2011. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező kiemelt célokat az alábbiakban 
határozza meg: 

 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hajtsa végre az 

alaptevékenységére és működésére vonatkozó jogszabályokban a Szervezeti és 
Működési Szabályzatban, valamint az éves Munkatervben meghatározott 
feladatokat. 

 
2. Feladatkörében lássa el a város térsége településeinek tűzoltási, műszaki mentési 

és tűzvédelmi feladatait. 
 

3. A tűzmegelőzési szakterület – megtartva eddigi munkavégzésének jó színvonalát 
– lássa el hatósági és szakhatósági feladatait, valamint ennek a célnak a 
megvalósításával párhuzamosan törekedjen a szakterületen dolgozó pályakezdők 
folyamatos magas szintű szakmai képzésére. 

 
4. Fordítson kiemelt figyelmet a tűzvédelemmel kapcsolatos információk kezelésére. 

A médiában tűzvédelmi tárgyú közleményekkel és a tűzoltóság tevékenységéről 
készült ismertetőkkel járuljon hozzá a tűzoltó szakma megismeréséhez, 
elismeréséhez. 
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5. A tűzoltás és műszaki mentési szakág hajtsa végre a Nagyatád város és térségi 
településein felmerülő tűzoltási és kárelhárítási feladatokat, működjön közre a 
természeti katasztrófák és elemi csapások felszámolásában, a közúti és vízi 
balesetek elhárításában, közvetlen tűz és robbanásveszély esetén tegye meg a 
szükséges biztonsági intézkedéseket. Mindezek végrehajtása érdekében a 
tűzoltóság készenléti szolgálatot tart, gyakorlatokon vesz, illetve gyakorlatokat 
szervez. Biztosítja a rendkívüli időszakra való felkészülést, a szolgálatellátást.  

 
6. Képzési tervének összeállításánál – a szakmai felügyelet által meghatározott 

szempontokon túl – vegye figyelembe, hogy a beavatkozó állomány szolgálati 
idejét tekintve még kevés tapasztalattal rendelkezik. Tervezzen gyakorlati jellegű 
feladatot a tapasztalatok minél gyorsabb megszerzése érdekében. 

 
7. A bekövetkező káresemények felszámolása során a tűzoltóság az együttműködési 

megállapodásokban rögzítettek alapján törekedjen a társszervekkel való 
hatékony munkakapcsolat fenntartására. 

 
8. Gazdálkodása legyen racionális. Folyamatosan keresse a megtakarítási 

lehetőségeket működése során. 
 

9. Javítsa tovább a hírtechnikai, informatikai rendszerek minőségét, tartsa fenn az 
elvárt színvonalon az elektronikus levelezés és információgyűjtés hátterét, 
valamint teremtse meg a tűzoltóság honlapján az intézményről adott rendszeres 
információközléssel a lakosság tájékoztatását. 

 
10. A tűzoltóság műszaki, technikai eszközei, tűzoltó gépjárművei folyamatos 

fejlesztésével,  magas színvonalú üzemben tartásával biztosítsa a térségben 
előforduló káresemények felszámolásának lehetőségét. 

 
11. Fordítson kiemelt figyelmet a tűzoltó laktanya állagának megőrzésére, 

környékének rendben tartására. 
 

12. Fordítson figyelmet a jogszabályokban foglalt képesítési előírásokra, a személyi 
állomány a szakmai képesítési szint növelése érdekében szakmai 
továbbképzéseken bővítse ismereteit. 

 
13. Biztosítsa a vonatkozó rendelkezések alapján a tűzoltóságra háruló 

humánpolitikai (személyzeti, munkaügyi, szociális) feladatok végrehajtását.  
 

Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Dékity Ferenc. tü. őrgy. mb. tűzoltóparancsnok 

 
 
14.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága parancsnoki 

állásának pályázati kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dékity Ferenc tü. őrnagy. mb tűzoltóparancsnok.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos 
Tűzoltósága parancsnoki állásának pályázati kiírásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
301/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mellékelt pályázati 

felhívás jóváhagyásával pályázatot hirdet a Nagyatád Város Önkormányzata 
Hivatásos Tűzoltósága tűzoltóparancsnoki beosztásának elnyerésére. 

  
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázatnak a Belügyi 

Közlönyben, Nagyatád Város Honlapján és a Somogy Megyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság honlapján való közzétételére. 

 
3. A Képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzatának Hivatásos Tűzoltósága 

parancsnoki beosztásának elnyerésére kiírt pályázat értékelésére az alábbi 
bírálóbizottságot jelöli ki: 

- Ormai István polgármester, a munkáltatói jogkör gyakorlójának megbízottja 
- Heizler György tü. ezredes, a Somogy Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

igazgatója 
- Dr. Kovács Ildikó, a munkáltató személyi ügyekért felelős megbízottja 
 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy írásban adjon 

megbízást a bírálóbizottság tagjainak a pályázatok értékelésére és a pályázók 
személyes meghallgatása alapján a kinevezésre vonatkozó javaslat megtételére. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2010. december 20. 
 

 
 

15.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás 
Társulási megállapodásának módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A módosítás formai jellegű.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád 
Szakképzés-szervezési Társulás Társulási megállapodásának módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 



 36 

Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
10 igen szavazattal (1 képviselő nem szavazott) - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
302/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Marcali, Barcs, 

Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítását jóváhagyja. 

 
2.) A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az aktualizált 

megállapodás  aláírására. 
  
 Határidő: 2011. január 30. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
16.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Nagyatád Város Cigány Kisebbségi 

Önkormányzata között létrejött együttműködési megállapodás jóváhagyásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata és 
Nagyatád Város Cigány Kisebbségi Önkormányzata között létrejött együttműködési 
megállapodás jóváhagyásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
303/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Városi Cigány 
Kisebbségi Önkormányzattal a kisebbségi önkormányzat működése, gazdálkodása 
operatív feladatainak elvégzésére vonatkozó megállapodást jóváhagyja. 
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
17.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és Nagyatád Város Horvát Kisebbségi 

Önkormányzata között létrejött együttműködési megállapodás jóváhagyásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés tartalma ugyanaz, mint az előző napirend esetében.  
Egy új kisebbségi önkormányzatról van szó, egy jó megállapodás keretében lehet majd 
kezelni.  



 37 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata és 
Nagyatád Város Horvát Kisebbségi Önkormányzata között létrejött együttműködési 
megállapodás jóváhagyásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
304/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Városi Horvát 
Kisebbségi Önkormányzattal a kisebbségi önkormányzat működése, gazdálkodása 
operatív feladatainak elvégzésére vonatkozó megállapodást jóváhagyja. 
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
18.) Előterjesztés a Széchenyi tér keleti oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására 

vonatkozó együttműködési megállapodásról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
A Pénzügyi Bizottság készített egy módosító javaslatot, a mellékletek nem szerepeltetése, 
elhagyása vonatkozásában. 
A napirend tartalma és célja már ismert, a Széchenyi tér keleti oldalára, a templom mögötti 
területre egy hosszabb ideje folyó előkészítő munka arra irányul, hogy ott egy szálloda, 
wellness központ, gyógyközpont létesüljön. Az ezt menedzselő gazda a Kévés és Társai 
Építész Iroda Rt., ők akik az előkészítő munkát érdemben elvégezték, megtervezték a 
létesítmény engedélyes terveit, jelenleg a befektetők megszerzése a cél ehhez a beruházáshoz. 
Az önkormányzatnak megvannak azok a lehetőségei, amelyekkel tud élni és vannak olyan 
kezdeményezések, amelyekben nyilván nem tud részt venni, nincs rá módja, nem ez a 
szerepe, viszont szeretnék, hogy amennyiben ez a projekt továbbhalad, akkor azt a maga 
módján segítse. Mindezek értelmében mintegy egy évnyi időszakra vállalják, hogy ezt  
területet – amennyiben befektető lesz – akkor a saját pályázati eljárási rendben értékesítésre 
meghirdetik annak érdekében, hogy ez a létesítmény megvalósulhasson. Egy megállapodás 
megkötése történne, hogy Kévés úrék biztosak lehessenek abban, hogy amennyiben ebben az 
egy évben befektetőt találnak, akkor nem egy más célra hasznosított ingatlan fogadja őket.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A bizottsági üléseket követően ez a változat vált a legkézenfekvőbbé az önkormányzatnak, 
hiszen az önkormányzatnak nem feladata az, hogy társtulajdonos legyen egy ingatlanban, egy 
ekkora komplexumban.  
Az előterjesztésben szereplő, közel 14 ezer Ft-os négyzetméter ár is nagyon jó piaci árnak 
minősül.  
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Melsin Valentin képviselő: 
Állnak-e rendelkezésre adatok a gyógyvízkészletről? Várhatóan mennyi lesz ennek a 
projektnek a felhasználása? Állnak-e rendelkezésre már tervek, vízjogi engedély? 
 
Ormai István polgármester:  
A rendelkezésre álló termál kutak nem ugyanazon a vízbázison vannak, nem ugyanabból a 
rétegből veszik a vizet. Ennél a konkrét beruházásnál készült egy felmérés egy olyan 
szakember által, aki az önkormányzatnak is dolgozik, tehát ismeri Nagyatádot. A szakmai 
áttekintés eredménye az lett, hogy lehet olyan rétegekben termálvizet találni, ami nem érinti 
az önkormányzat bázisait. De ez ennél sokkal bonyolultabb. A dolog még nem tart ott, hogy 
vízjogi létesítési engedélyről beszéljenek, nem tart ott, hogy egy konkrét termál kutat 
megterveztessenek sokmillió forintért és engedélyt szerezzenek be akkor, amikor még a 
befektetőt kellene megtalálni.  
Fontos a képviselő úr által felvetett kérdés, de megvannak azok a vízbázis-védelmi tervek, 
amelyek lehatárolják azt a kört, ahonnét az önkormányzat jogosult vizet venni. A szükségelt 
vízigény pontosan ki van számolva, készült egy megvalósíthatósági tanulmány a feladatra. Az 
önkormányzat is szeretne azonban még termál kutakat fúratni, többcélú hasznosításra, melyek 
nyilvánvalóan az önkormányzat érdekeit kell, hogy szolgálják.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Széchenyi tér keleti oldalára 
tervezett gyógyszálló megvalósítására vonatkozó együttműködési megállapodásról szóló 
napirend határozati javaslatát 9 igen és 1 tartózkodás mellett (1 képviselő nem szavazott) 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
305/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Széchenyi tér keleti 

oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására vonatkozó együttműködési 
megállapodást az előterjesztéshez mellékelt tervezet tartalmának megfelelően 
jóváhagyja. 

 
2.) A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződés aláírására. 
 Határidő: 2011. december 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
19.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/50 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/50 helyrajzi számú beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
306/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, a Taranyi út mellett fekvő volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/50 helyrajzi számú, 5.352 m2 nagyságú beépített telephelyét értékesítésre 
kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephelyre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephely értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A telephely értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 4.860.000.-Ft, azaz Négymillió-
nyolcszázhatvanezer forint, amely ÁFA mentes. 

b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételár megfizetésére a Képviselő-testület részletfizetési 
lehetőséget biztosít az alábbiak szerint.  

a. A teljes vételárat a vevőnek az adás-vételi szerződés aláírásától számított 5 
éven belül, évi egyenlő részletekben, kamatmentesen kell megfizetni az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára az alábbi bontásban: 
- Az adásvételi szerződés aláírásával egyidőben a vételár 1/5-ét, 
- 2012. január 31. napjáig a második 1/5-öt, 
- 2013. január 31. napjáig a harmadik 1/5-öt, 
- 2014. január 31. napjáig a negyedik 1/5-öt, 
- 2015. január 31. napjáig az ötödik 1/5-öt. 

b. Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot köteles 
fizetni.  

 
c.) A szerződő felek a vételárhátralék fejében jelzálogjogot alapítanak, és ennek 

biztosítására elidegenítési tilalmat jegyeznek be az ingatlan-nyilvántartásba 
Nagyatád Város Önkormányzata javára. 

 
d.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
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- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- az esetlegesen felmerülő környezeti kármentesítés elvégzése és annak 

költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adás-vételi 

szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, 
de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget a telephely tulajdonjogát 
elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 250.000.-Ft, azaz Kettőszázötvenezer 

forint, amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4. A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 0220/50 helyrajzi számú ingatlan 
jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 

 
5. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

6. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
7. A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
8. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2010. december 21. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
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20.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 
vevőjének kijelöléséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 
helyrajzi számú földterület vevőjének kijelöléséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
307/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy az 

Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú ingatlan értékesítése 
érdekében a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet értelmében kifüggesztett és 
záradékolt „ajánlattételi felhívás” alapján, a földterületre elővásárlásra jogosult nem 
jelentkezett. 

 
2. A Képviselő-testület a nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú, összesen 2.836 m2 

nagyságú földterületet a 176/2010. (VIII. 26.) számú határozatban, a határozattal 
jóváhagyott pályázati felhívásban, a pályázati felhívás alapján benyújtott 
pályázatban, valamint a 247/2010. (X. 27.) számú határozatban foglalt feltételekkel 
és a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet szerint elkészíttetett és záradékolt 
„ajánlattételi felhívás” alapján: 

- 410.764.-Ft+ÁFA, azaz Négyszáztízezer-hétszázhatvannégy forint vételáron, 
- a teljes vételárnak az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egyösszegben 

történő megfizetése mellett,  
- 1/1 tulajdoni arányban, 

dr. Kirillyné Ott Ágota Mária 1044 Budapest, Bagolyvár köz 6. szám alatti lakos 
tulajdonába adja. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adás-vételi szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Honvéd utcában lévő, nagyatádi 2324/1 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
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A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Honvéd utcában lévő, nagyatádi 
2324/1 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangúlag - 
11 igen szavazattal - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
308/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Honvéd utcában lévő nagyatádi 2324/1 helyrajzi számú, 2.080 m2 
nagyságú beépítetlen ingatlan hasznosítására a 312/2009. (XI. 26.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására ajánlat nem érkezett, a 
pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában álló Nagyatád, Honvéd utcában 

lévő, nagyatádi 2324/1 helyrajzi számú, 2.080 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan 
tulajdonjogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban,  
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2011. november 14. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott beépítetlen ingatlan értékesítési 
feltételeit az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban 
foglaltak szerint határozza meg: 

 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben 

a licit alapja is, a Képviselő-testület által a 312/2009. (XI. 26.) számú 
határozatával elfogadott vételár 10 %-kal csökkentett összege, azaz 1.890.-
Ft/m2+ÁFA, összesen 3.931.200.-Ft+ÁFA, azaz Hárommillió-
kilencszázharmincegyezer-kettőszáz forint + ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a vételárat az 

adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egyösszegben kell megfizetnie az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

 

c.)  A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti el az adás-vételi szerződést, akkor a 

szerződés kötési költség, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
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15.000.- Ft. Ezt az összeget az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az adás-
vételi szerződés megkötésével egyidőben kell megfizetnie a Kereskedelmi 
és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 250.000.- Ft, azaz Kettőszázötvenezer 

forint, amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 
- A tulajdonjogot elnyerőnek nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 

beszámításra. 
- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
d.) Beépítési feltételek: 

A telek a város 34/2004. (X. 1.) számú többször módosított önkormányzati 
rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az OTÉK, a hatályos építésügyi 
jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok 
betartásával építhető be. 

 
Az ingatlant az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára.  

 
Az eladó önkormányzatot a telek beépítéséig, de az adás-vételi szerződés aláírásától 
számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A vevő 
hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő bejegyzéséhez.  A 
visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt.  
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az eladó a telket az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenként 5 %-al 
csökkentett összegében vásárolja vissza. A szerződő felek az erre vonatkozó 
rendelkezést kötbérként érvényesíti. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárások lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
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7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát fenntarja. 
 
Határidő: 2010. december 21. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Liget utcában lévő, nagyatádi 3345 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Liget utcában lévő, nagyatádi 
3345 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
309/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy Tóth 

László 7513 Rinyaszentkirály, Fő utca 37. szám alatti lakos – az előterjesztéshez 
csatolt kérelme alapján – a Nagyatád, Liget utcában lévő, nagyatádi 3345 helyrajzi 
számú ingatlanra a 2007. március 7., 2007. szeptember 19. és 2009. november 23. 
napjain megkötött megállapodásokban meghatározott beépítési kötelezettségének 
2011. január 15. napjáig nem tud eleget tenni. 
 

2. A Képviselő-testület Tóth László 7513 Rinyaszentkirály, Fő utca 37. szám alatti 
lakosnak a benyújtott kérelme alapján – tekintettel arra, hogy az ingatlantulajdonos 
jogerős építési engedéllyel rendelkezik – az 1. pontban megjelölt építési telekre 
vonatkozó: 

- a szerződésszegés miatt fennálló elállás jogát jelenleg nem kívánja 
érvényesíteni,  

- a beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség és annak biztosítására az elidegenítési tilalom 

időpontját a 2007. március 7., 2007. szeptember 19. és 2009. november 23. 
napjain megkötött, megállapodásokban foglalt feltételekkel 2014. január 
15. napjában határozza meg. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a beépítési kötelezettség 

és annak biztosítására az elidegenítési tilalom időpontjának meghosszabbítására 
vonatkozó megállapodás aláírására. 
 

Határidő: 2011. január 15. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
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23/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről 

 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
310/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság 2010. december 15-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- a Nagyatád, Baross Gábor utca 5. szám alatti épület második emeletén lévő, 
összesen 16,8 m2 nagyságú, 213. számú irodahelyiségre dr. Szalai Imre 
ügyvéddel kötött bérleti szerződés meghosszabbítására, 

- a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén elhelyezkedő – 
a földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek az irodarészre 
jutó területrésszel együtt – 24,71 m2 nagyságú helyiség határozott idejű, 3 éves 
bérleti jogának elnyerésére, 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
23/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Melles Zoltán elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
  
311/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a József Attila Kollégium 

Pedagógiai Programjának módosításait az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 
2010. december 14-i ülésén a 61/2010. (XII. 14.) számú határozatában foglaltak 
szerint jóváhagyja. 

 
2.) A képviselő-testület az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2010. december 14-i 

ülésén hozott 62/2010. (XII. 14.) számú, a Nagyatádi Triatlon és Szabadidő 
Sportegyesület utazási költségeinek 13.000.- Ft-al való támogatásáról szóló 
határozatát jóváhagyja. 
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24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
312/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
24/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
313/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
25.) Interpellációk, kérdések 
 
26.) Egyebek 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A 18. napirendi pontnál a polgármester úr elfejeltette megszavaztatni a Pénzügyi Bizottság 
javaslatát, ebből következően az eredeti javaslat érvényes a mellékletekkel együtt. 
 
Ormai István polgármester:  
Szólt, hogy van a Pénzügyi Bizottság  egy módosító javaslata. 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Igen, mondta a polgármester úr, majd nem szavaztatta meg. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A módosító javaslatot meg kellett volna szavaztatni. Vissza kell térni a napirendi pontra. 
 
Ormai István polgármester:  
Lehet, hogy igaza van az elnök úrnak. Azt mondta, hogy ezzel együtt. Ha az előterjesztő egyet 
ért a javaslattal, akkor az az előterjesztéssel egy lényegű. Így értette. Ha ez nem felel meg, 
akkor javasolja, hogy újra tárgyalja a testület a napirendet és újra szavazzon. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Amikor a polgármester úr elkezdte az előterjesztést ismertetni, akkor azt mondta, hogy a 
Pénzügyi Bizottságnak van egy módosító javaslata és ezzel együtt tárgyalják a napirendet.  
 
Ormai István polgármester:  
Oldják meg a problémát. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Határozottan állítja, hogy a polgármester úr a 18. napirend esetében nem a Pénzügyi Bizottság  
által javasolt változatot szavaztatta meg.  
Javaslata, hogy a testület vegye ismételten napirendre ezt a pontot és szavazzanak róla újra.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy  a bizottsági elnökök és a jegyző asszony segítsék a munkáját, figyeljék a saját 
javaslataikat és időben szóljanak!  
Javaslata, hogy a 18. számú napirend tárgyalását újra nyissa meg a testület. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Széchenyi tér keleti oldalára tervezett 
gyógyszálló megvalósítására vonatkozó együttműködési megállapodásról szóló napirend újra 
megnyitására való javaslatot. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester javaslatát egyhangú – 
11 igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
314/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Széchenyi tér keleti oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására vonatkozó 
együttműködési megállapodásról szóló napirendet újra tárgyalja. 
 
 
18.) Előterjesztés a Széchenyi tér keleti oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására 

vonatkozó együttműködési megállapodásról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
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Ormai István polgármester:  
A Pénzügyi Bizottság  javaslata szerint az együttműködési megállapodás mellékletek nélkül 
kerüljön elfogadásra, ezért törölni kell a megállapodás 7. pontjában az utolsó mondatot, 
valamint a végén a „melléklet” jelzését is.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság javaslatának 18. 
sorszámmal ellátott pontjának a tartalmát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pénzügyi Bizottság javaslatának 
18. pontja tartalmát 10 igen és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Széchenyi tér keleti oldalára tervezett 
gyógyszálló megvalósítására vonatkozó együttműködési megállapodásról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát a Pénzügyi Bizottság  által javasolt módosításokkal együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot a Pénzügyi 
Bizottság  módosításával együtt 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
315/2010. (XII. 16.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Széchenyi tér keleti 

oldalára tervezett gyógyszálló megvalósítására vonatkozó együttműködési 
megállapodást az előterjesztéshez mellékelt tartalom szerint, a megállapodás 7.) 
pontja utolsó mondata és az „Előirányzati költségvetés” melléklet törlésével hagyja 
jóvá. 

 
2.) A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződés aláírására. 
  
 Határidő: 2011. december 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az adventi vásár pavilonjai elkészültek, a holnapi napon befejeződik a díszítésük. 
Megköszöni a segítséget, széles összefogást sikerült elérni a dologban, bízik abban, hogy 
hagyományt tudnak teremteni, melyet minden évben lehet majd bővíteni. Szombaton délelőtt 
10 órakor lesz a megnyitó, melyre mindenkit szeretettel meghív.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A Munkácsi utcában nem világít az első három kandeláber, kéri a probléma megoldását.  
 
Ormai István polgármester:  
Intézkedni fognak a kollégák. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Jókai utca 9/D számú lépcsőház előtti járda elhasználódott, balesetveszélyessé vált, kéri 
annak esetleges javítását.  
 
Ormai István polgármester:  
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Megvizsgálják a járda állapotát, időjárás függvényében, valamint a költségvetés tervezésekor 
figyelembe véve biztosan meg lehet oldani a problémát. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Köszöni a lakók ebben a nehéz évben nyújtott támogatását, nagyon boldog, békés karácsonyt 
és boldog új évet kíván.  
 
Ormai István polgármester:  
Reméli, hogy ebben az évben ténylegesen ez volt az utolsó ülés és semmi rendkívüli nem jön 
közbe.  
Az idei egy nagyon mozgalmas év volt, sok újat hozott a nagyatádiaknak, az idei évben 
történtek nagyon fontosak. Úgy az intézményekben folyó munka, mint az önkormányzat 
tevékenysége. Van egy fajta büszkeség a nagyatádiakban, annak tudnak igazán örülni, ha 
eredményesen tud tevékenykedni a város. Sok-sok embernek, minden nagyatádinak benn van 
a munkája abban, hogy ebben az esztendőben előre lehessen lépni nem csak építkezésekben, 
hanem azokban a tevékenységekben is amelyek az intézményekben zajlanak. Eredményes 
szakmai munka folyik ott és a város társadalmi élete is nagyon gazdag.  
Szeretné, ha ez a gazdaság és sokszínűség továbbra is megmaradna és működne Nagyatádon, 
hiszen mindenkinek a munkája, az erőfeszítése, a tudása az, ami előreviszi egy település életét 
és ügyét.  
Köszöni az előző testület ebben az évben végzett munkáját, a jelenlegi testületnek pedig azt 
köszöni, hogy így el tudták kezdeni ezt a választási ciklust. Hisz abban, hogy megtalálják 
majd a jó megoldásokat, amelyek a nagyatádiakat szolgálják. Ez a dolguk és ez a 
kötelességük.  
A képviselő-testület tagjainak, a nagyatádiaknak is nagyon szép, meghitt, csendes, békés 
karácsonyi ünnepeket, kellemes pihenést.  
Valamennyi nagyatádinak azt kívánja, hogy legyen egy eredményes, közös gondolkodással 
teli 2011-es évük, amely végén elmondhatják, hogy elvégezték a munkát, tiszta a 
lelkiismeretük és sikerült ezt a várost előrébb juttatni, továbbfejleszteni mindazokat a pozitív 
dolgokat, amelyeket a nagyatádiak és a képviselő-testület fontosnak tart.  
Boldog új évet, sok örömöt kíván minden nagyatádinak! 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1750 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
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